
Protokół Nr XV/2011
sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach

w dniu 26 października 2011 r.
w sali sesyjnej tarnogórskiego Ratusza

od godz. 9:30 do godz. 15:30

1. Otwarcie sesji.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 28 września 2011r.

4. Część informacyjna.

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  tytułu  Honorowego  Obywatela  Miasta 

Tarnowskie Góry Panu Stanisławowi HAGEROWI.

6. Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Gliwicach na 

okres  kadencji obejmującej lata 2012-2015.

7. Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Tarnowskich 

Górach na okres kadencji obejmującej lata 2012 – 2015.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Tarnowskie Góry.

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 rok.

10.Projekt  uchwały w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  XIV/186/2011  Rady  Miejskiej

w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  28  września  2011  roku  w  sprawie  upoważnienia 

Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry do wdrożenia procedury zaciągnięcia kredytu 

oraz złożenia do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w  Warszawie  wniosku  o  dofinansowanie  przedsięwzięcia  w  formie  dopłat  do 

oprocentowania  ww.  kredytu  na  realizację  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Budowa 

kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków  komunalnych 

w Tarnowskich Górach – I Faza”;

11. Projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  w  roku  2012  kredytu  z  dopłatami  do 

oprocentowania  z  Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 

Wodnej  w  Warszawie  w  wysokości  4.179.838  zł  na  dofinansowanie  realizacji 

zadania  inwestycyjnego  pn. „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej 

oraz oczyszczalni ścieków komunalnych w Tarnowskich Górach – I Faza”.

12.Projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  w  roku  2012  kredytu  w  wysokości 

16.000.000 zł  na dofinansowanie realizacji  zadania inwestycyjnego pn.  „Budowa 
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kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków  komunalnych 

w Tarnowskich Górach – I Faza”.

13.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Tarnowskie Góry 

z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność 

w sferze zadań pożytku publicznego na rok 2012”.

14.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VI/60/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich  Górach  z  dnia  23  lutego  2011r.  w  sprawie  udzielenia  pomocy 

finansowej  Województwu  Śląskiemu  na  dofinansowanie  wykonania  bieżącej 

konserwacji  cieku  Stoła,  cieku  Drama  i  cieku  Potok  Pniowiecki  w  granicach 

administracyjnych gminy Tarnowskie Góry.

15.  Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w Domu  dla  Bezdomnych  Mężczyzn  i  Zespole  Mieszkań  Chronionych 

w Tarnowskich Górach.

16.Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w Dziennych Domach Pomocy w Tarnowskich Górach.

17.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody na  zawarcie  umowy dzierżawy na 

okres  15-stu  lat,  w  trybie  bezprzetargowym  nieruchomości  gruntowej  położonej 

w rejonie ulicy Grzybowej w Tarnowskich Górach. 

18.Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  na działalność  Dyrektora Zespołu 

Szkolno – Przedszkolnego Nr 3 w Tarnowskich Górach.

19.Przedstawienie  przez  Przewodniczących  Komisji  branżowych  Rady  Miejskiej 

sprawozdań  z  prac  Komisji  za  I  półrocze  oraz  planów  pracy  Komisji 

na II  półrocze 2011r.

20. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  dokonanej  analizie  oświadczeń 

majątkowych złożonych przez Radnych Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach.

21. Interpelacje, wnioski, pytania radnych.

Ad. 1
Przewodniczący Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK otworzył obrady XV sesji Rady 

Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach,  a  następnie  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził 

prawomocność obrad i powitał gości, przybyłych na dzisiejszą sesję.

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego Protokołu. 
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Ad. 2                                                                               

Przewodniczący Rady Miejskiej,  Stanisław KOWOLIK zwrócił  się  do Rady Miejskiej 

oraz Burmistrza Miasta z pytaniem o uwagi i wnioski do porządku obrad.

Wobec  braku  uwag  do  przedstawionego  porządku  obrad Przewodniczący  Rady 
Miejskiej przystąpił do procedury głosowania. 

Za głosowało – 12 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych,

4 Radnych nie brało udziału w głosowaniu.

Porządek  obrad  XV  sesji  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  został  przyjęty 
/jak w pkt. 1 – 21, str. 1-2 niniejszego Protokołu/. 

Ad 3

Wobec  braku  uwag  do  przygotowanego  Protokołu  ubiegłej  sesji  Rady  Miejskiej, 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK przystąpił  do  procedury 

głosowania: 

Protokołu Nr XIV/2011 sesji Rady Miejskiej z dnia 28 września 2011r.

Za głosowało – 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych, 

0 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Zatem Protokół Nr XIV/2011 został przyjęty. 

Ad. 4
W  tej  części  posiedzenia Przewodniczący  Rady  Miejskiej  wspólnie  z Burmistrzem 
Miasta  złożyli  życzenia  Radnym,  którzy  obchodzili  rocznicę  urodzin  w  okresie 

międzysesyjnym.

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił część informacyjną:

– W dniu 3 października 2011r.  Przewodniczący Zarządu Dzielnicy BOBROWNIKI 

ŚLĄSKIE – PIEKARY RUDNE,  Pan Grzegorz WALOSZCZYK przekazał  na moje  ręce 

informację w sprawie przekazania środków finansowych zaplanowanych na organizację 

corocznej imprezy „Dzień Bobra” na obchody Jubileuszu 100-lecia Parafii Przemienienia 

Pańskiego w Bobrownikach Śląskich.
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– W  dniu  11  października  2011r. Przewodnicząca  Zarządu  Tarnogórskiego  Koła 

Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym, Pani  Helena 

RĘBACZ przekazała Radzie Miejskiej w Tarnowskich Górach  stanowisko Stowarzyszenia 

w  przedmiocie  projektu  uchwały  w  sprawie  organizacji  oraz  szczególnych  zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia w tym Dziennego Domu Pomocy 

dla Osób Niepełnosprawnych w Tarnowskich Górach.

/Debata nad przedmiotowym projektem uchwały odbędzie się w punkcie 16 dzisiejszego 

porządku obrad/

-  W tym samym dniu  Burmistrz  Miasta zwrócił  się  z  prośbą o udział  Radnych Rady 

Miejskiej  oraz  Przewodniczących  Zarządów  Dzielnic  w  badaniach  ankietowych  pt.: 

„Wsparcie  efektywnego  wykorzystania  zasobów  naturalnych  w  województwie  śląskim 

w kierunku zrównoważonego rozwoju”.

Wypełnione ankiety mogli Państwo przekazać w formie papierowej lub elektronicznej do 

dnia 19 października br.  

– w dniu 21 października 2011r. Poseł na Sejm RP Wojciech SZARAMA wystosował 

do Burmistrza Miasta pismo /które otrzymałem do wiadomości/ dotyczące podjętej w dniu 

28  września  br.  przez  Radę  Miejską  w  Tarnowskich  Górach  Uchwały

w  sprawie  likwidacji  połączeń  kolejowych  na  trasie  Tarnowskie  Góry  –  Opole.  Poseł 

poinformował,  iż  podziela  opinię  o  konieczności  utrzymania  połączenia  kolejowego, 

deklarując tym samym, iż wspierał będzie wszelkie działania zmierzające do takiego celu

– w  tym  samym  dniu  Burmistrz  Miasta,  Arkadiusz  CZECH  poinformował  mnie 

o obchodzonej w dniu 10 października br. akcji „Święto Drzewa”. Włączając się w akcję – 

w dniu 2 listopada br. o godzinie 12:00 Burmistrz Miasta dokona uroczystego posadzenia 

2  drzew  na  Placu  Wolności  w  Tarnowskich  Górach  przy

ul.  Piłsudskiego. Uczestnikom akcji,  którzy przyniosą min. 1 kg makulatury,  na stoisku 

informacyjnym  Urzędu  Miejskiego  rozdawane  będą  sadzonki  drzew

i krzewów.  Burmistrz Miasta zaprasza do wspólnych obchodów Tarnogórskiego Święta 

wszystkich  Radnych  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  oraz  Przewodniczących 

Zarządów Dzielnic;

– w  dniu  25  października  2011r. otrzymałem  pismo  Społecznego  Komitetu 

Osiedlowego Osiedla Mickiewicza w Tarnowskich Górach dotyczące przywrócenia statusu 

budynków komunalnych na przedmiotowym Osiedlu.
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INFORMACJA
z działalności wydziałów Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych Gminy 

w okresie od dnia 27.09.2011r. - 24.10.2011r. 

1.  Informacja  dotycząca  braku  wyniku  prowadzonych  rozmów  Posła  Tomasza 

Głogowskiego z Marszałkiem w kwestii  likwidacji  pasażerskich połączeń kolejowych na 

trasie  Tarnowskie  Góry  –  Opole  =>  Protokół  Nr  15/2011  z  posiedzenia  Komisji 

Praworządności  i  Bezpieczeństwa  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia 

27 września 2011r.  oraz pismo Posła na Sejm RP -  Pana Wojciecha Szaramy w w/w 

sprawie.

2. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych.

3. Informacja w sprawie wykazu podmiotów, które zdecydowały się przyjąć skazanych do 

nieodpłatnej dozorowanej pracy na cele społeczne.

Wydział Inwestycji i Remontów:

1. „Budowa boiska wielofunkcyjnego wraz  z dojazdem przy ZSP Nr 2”  – trwają prace 

budowlane  nad  wykonaniem  podbudowy  pod  boiskiem,  zlikwidowano  studnię,  trwają 

roboty elektryczne.

2. „Wykonanie  ogrodzenia  przy  stadionie  miejskim  przy  ulicy  Wojska  Polskiego”  – 

powołano komisję w sprawie likwidacji starego ogrodzenia, trwają prace budowlane nad 

wykonaniem nowego ogrodzenia wewnętrznego boiska.

3. Budowa  drogi  lokalnej  łączącej  ul.  Bałtycką  z  ul.  Łanową  wg  wskazań  planów 

zagospodarowania  przestrzennego.  Zaakceptowano  przebieg  trasy  projektowej  drogi. 

Trwają prace projektowe.

4. Budowa drogi ul.  Sielanka wraz z kanalizacją deszczową oraz oświetleniem. Trwają 

prace projektowe.

5. „Remont budynku przy ul. Sienkiewicza 2” - rozpoczęto prace remontowe pomieszczeń 

Wydziału Ochrony Środowiska w budynku przy ul. Sienkiewicza 2.

6. Wykonanie chodnika łączącego ul. Ks. Siwca z ul. M. Rozpłochowskiej – zakończono 

budowę chodnika.

7. Wyłoniono wykonawcę budowy kanalizacji sanitarnej w rejonie ul. Korola i Podmiejskiej. 

Podpisano umowę i przekazano plac budowy.

8. „Termomodernizacja obiektów oświatowych – Gimnazjum Nr 4” – dokonano odbioru 
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końcowego robót.

9. „Termomodernizacja budynku Przedszkola Nr 11” – uzyskano pozwolenie na budowę. 

Z uwagi na nadchodzącą zimę realizację zadania przełożono na przyszły rok.

10. Remont  domu  dla  bezdomnych  mężczyzn  –  podpisano  umowę  z  wykonawcą 

i przekazano plac budowy pod realizację zadania.

11. Budowa pochylni przy schodach głównych PG Nr 4 – dokonano wyboru wykonawcy, 

trwają czynności związane z podpisaniem umowy.

12. Wyłoniono wykonawcę na wykonanie remontu piłkochwytów przy SP Nr 5 i PG Nr 2.

13. Oświetlenie  ulic  –  w  dniu  17.10.2011  r.  złożono  wniosek  do  BZP  o  wszczęcie 

procedury  na  wyłonienie  wykonawcy  budowy  czterech  instalacji  oświetleniowych  na 

terenie miasta: oświetlenie dwóch przejść dla pieszych na ul. Obwodowej (na wysokości 

skrzyżowania z ul. Opatowicką oraz z ul. Gruzełki), wykonanie przyłącza zasilanego z sieci 

miejskiej  istniejącego  oświetlenia  ul.  Śniadeckiego  (dotychczas  zasilane  było  z  sieci 

własnej GCR Repty Śl.) oraz oświetlenia odcinka ul. Plebiscytowej w dzielnicy Lasowice.

14. W dniu  05.10.2011 r.  zakończono prace nad remontem i  rozbudową placu zabaw 

w Parku  Miejskim.  Zamontowano  pięć  nowych  urządzeń,  przemieszczono  dziewięć 

istniejących  oraz  ułożono  wokół  nich  nową  bezpieczną  nawierzchnię  poliuretanową 

na powierzchni 456 m2.

15. W  dniu  03.10.  2011r.  do  18.10.2011  r.  wykonano  na  terenie  rekreacyjnym  przy 

ul. Słowackiego  remont  nawierzchni  kortu  tenisowego  o  powierzchni  405  m2 oraz 

wybudowano  nawierzchnię  z  kostki  brukowej  o  powierzchni  150  m2 na  potrzeby 

organizowanych imprez plenerowych.

Wydział Gospodarki Miejskiej:

1. ul. Skargi 13 – remont dachu i kominów na kwotę 88 915,13 złotych.

2. Wydatki na remonty budynków w ramach technicznego utrzymania wykonywane przez 

Zarządcę na kwotę 180 000,00 złotych.

Wydział Gospodarki Nieruchomościami:

Przygotowano postanowienia w sprawie:

• sprzedaży w drodze przetargu ustnego ograniczonego nieruchomości zabudowanej 

usytuowanej przy ulicy Karola Miarki 11 w Tarnowskich Górach,
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• zmiany  postanowienia  dotyczącego  sprzedaży  w  drodze  przetargu  ustnego 

nieograniczonego  lokalu  mieszkalnego  usytuowanego  w  klatce  przy  ulicy 

Krakowskiej 2A budynku Krakowska 2A - Rynek 7 w Tarnowskich Górach,

• sprzedaży  w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego  lokalu  mieszkalnego 

nr 13  usytuowanego  w  budynku  przy  ulicy  Marszałka  Józefa  Piłsudskiego  4 

w Tarnowskich Górach,

• sprzedaży prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej w rejonie ulicy 

Kopalnianej w drugim przetargu ustnym nieograniczonym,

• odroczenia terminu zapłaty,

• przeznaczenia do dzierżawy na okres nie przekraczający trzech lat nieruchomości 

gruntowej położonej w Tarnowskich Górach przy ulicy Laryszowskiej,

• przeznaczenia do dzierżawy na okres nie przekraczający trzech lat nieruchomości 

gruntowej położonej w Tarnowskich Górach przy ulicy Zielonej,

• przeznaczenia do dzierżawy na okres nie przekraczający trzech lat nieruchomości 

gruntowej położonej w Tarnowskich Górach przy ulicy Gliwickiej,

• przeznaczenia do dzierżawy na okres nie przekraczający trzech lat nieruchomości 

gruntowej położonej w Tarnowskich Górach przy ulicy Pionierskiej,

• rozwiązania umowy najmu i użyczenia.

Przygotowano wykazy nieruchomości przeznaczonych do zbycia:

• w  drodze  przetargu  ustnego  ograniczonego  nieruchomość  zabudowana 

usytuowana przy ulicy Karola Miarki 11 w Tarnowskich Górach,

• w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego  2  lokale  użytkowe  usytuowane 

w budynku przy ul. Opolskiej 12, 14, 14A w Tarnowskich Górach,

• na rzecz najemcy lokal mieszkalny usytuowany w budynku przy ul. Zamkowej 6,

• w  drodze  przetargów  ustnych  nieograniczonych  nieruchomości  położonych 

w rejonie ulicy Zagórskiej i Bystrama,

• w  drodze  bezprzetargowej  na  poprawę  warunków  zagospodarowania 

nieruchomości sąsiedniej położonej przy ulicy Równoległej.

Przygotowano ogłoszenia o zbyciu:

• w drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego  nieruchomości  usytuowanej  przy 

ulicy Grzybowej,
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• w  drodze  przetargów  ustnych  nieograniczonych  nieruchomości  gruntowych 

położonych  w rejonie ulicy Zielonej-Bystrama,

• w  drodze  II  przetargu  ustnego  nieograniczonego  nieruchomości  gruntowej 

położonej przy ulicy Kopalnianej,

• w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego  2  nieruchomości  gruntowych 

położonych przy ulicy Głogowej,

• w drodze rokowań nieruchomości gruntowej położonej przy ulicy Wiejskiej.

Zawarto 10 umów dzierżawy o łącznej powierzchni 89 168 m2. 

Zawarto 5 umów dotyczących wyrażenia zgody na korzystanie z nieruchomości gminnych.

Wydano:

• 19 zgód na wejście w teren,

• 1 zgodę na korzystanie z drogi wewnętrznej gminnej,

• 1 zgodę na wycinkę drzew,

• 3 rezygnacje z prawa pierwokupu,

• 9 zawiadomień o nadaniu numeru porządkowego nieruchomości,

• 14 postanowień opiniujących podział nieruchomości,

• 4 decyzje zatwierdzające projekty podziału nieruchomości,

• 4 postanowienia o wszczęciu postępowania rozgraniczającego nieruchomości,

• 1 decyzje rozgraniczającą nieruchomość,

• 5 decyzji o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 

nieruchomości.

Zawarto 7 umów dotyczących wyrażenia zgody na korzystanie z nieruchomości gminnych.

Złożono do Wojewody Śląskiego 7 wniosków o wydanie decyzji komunalizacyjnych. 

Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizacji  sanitarnej 

i deszczowej w Tarnowskich Górach:

1. Kontrakt 1A – Modernizacja i rozbudowa systemu kanalizacji sanitarnej i deszczowej 

w zlewni COŚ:

− zakończono zakres robót objętych Kontraktem nr 1A,

− trwają czynności związane z przekazaniem wytworzonego majątku trwałego na 
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majątek Gminy Tarnowskie Góry,

− trwa podłączanie posesji do studzienek przyłączeniowych w ulicach: Wiosenna, 

Stawowa, Mościckiego , 1-Maja, Korfantego, Fabryczna, Św. Wojciecha, 3 go Maja, 

Andersa, Leśna, Letnia, Źródlana, Plebiscytowa, Błękitna, Wrzosowa, Jasna, Łączna.

2. Kontrakt 1B – Modernizacja i rozbudowa systemu kanalizacji sanitarnej i deszczowej 

w zlewni COŚ:

− budowa sieci w dzielnicy Bobrowniki Śląskie: Radzionkowska, Prochowa, Puszkina,

− budowa  sieci  w  dzielnicy  Śródmieście  –  Centrum  –  rejon  ul.  Kard.  Wyszyńskiego 

(tereny  boisk  szkolnych  SP  nr  3  i gimnazjum  nr  2),  ul.  Gruzełki,  ul.  Strzelców 

Bytomskich, ul. Opatowicka, rejon ul. Gliwickiej, 

Trwają czynności związane z odtwarzaniem nawierzchni w ulicach, w których zakończono 

układanie sieci kanalizacyjnej.

3. Kontrakt 2 - Budowa Centralnej Oczyszczalni Ścieków:

• prowadzona jest ciągła analiza uzyskiwanych parametrów oczyszczania ścieków,

• rozpoczęto rozruch Wydzielonej Komory Fermentacyjnej z zastosowaniem osadu, 

• zakończono prace związane z ostatecznym ukształtowaniem terenu,

• trwa regulacja urządzeń automatyzacji procesów i ich wizualizacj,

• przygotowywana jest dokumentacja niezbędna do uzyskania pozwolenia na 

użytkowanie,

• obiekt został pozytywnie zaopiniowany (bez uwag)  przez służby Państwowej 

Straży Pożarnej.

4. II Faza
W dniu 20.10.2011r.  odbyła się wizyta robocza Dyrektora Departamentu Ochrony Wód 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i gospodarki Wodnej w Warszawie

Realizacja spraw bieżących:

·współpraca z instytucjami zewnętrznymi, inwestorami i mieszkańcami Tarnowskich  Gór,

·udział w postępowaniach sądowych, rozjemczych itp. związanych z realizacja kontraktów.
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Wydział Strategii, Rozwoju i Promocji Miasta:

1. Tarnowskie Góry zwyciężyły w plebiscycie Dziennika Zachodniego" Wielkie Odkrywanie 

Śląskiego - Perły w Koronie Województwa Śląskiego 2011". Miasto wygrało w     kategorii   

Miejscowość/gmina,  Tarnogórskie  Gwarki  uznane  zostały  za  ulubione  wydarzenie 

artystyczne w regionie,  a Pałac w Rybnej za perłę architektury w kategorii Zamki i Pałace. 

2.  Organizacja  spotkania  Burmistrzów  i  Wójtów  w  Pałacu  w  Rybnej  (21.10.2011), 

poświęconego   omówieniu „Ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie”.

3. Rozpoczęcie prac nad aktualizacją opracowania „Strategia dla miasta Tarnowskie Góry 

do roku 2020”.

4.  Zgłoszenie  Urzędu  Miejskiego  Tarnowskie  Góry  do  konkursu  „Śląskie  budowanie” 

zorganizowanego przez Śląską Izbę Budownictwa.

5. Prace nad kalendarzem miesięcznym Miasta Tarnowskie Góry na rok 2012. 

6. Złożenie wniosku o dofinansowanie projektu pn. „Przebudowa ulicy Krakowskiej i Tylnej 

w Tarnowskich Górach” w ramach ogłoszonego przez Ministerstwo Spraw Wewnętrznych 

i Administracji  konkursu- Narodowy  Program  Przebudowy  Dróg  Lokalnych  -  Etap  II. 

Bezpieczeństwo - Dostępność – Rozwój".  

7. Trwają prace związane z rozliczaniem projektów pn.: 

- „Budowa ul. Kruczej i Grunwaldzkiej w Tarnowskich Górach”, realizowanego w ramach 

Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa  Śląskiego  na  lata  2007-2013, 

Priorytet  VII  –  Transport,  Działanie  7.1.  Modernizacja  i  rozbudowa  sieci  drogowej, 

Poddziałanie 7.1.2. Modernizacja i rozbudowa infrastruktury uzupełniającej kluczową sieć 

drogową.

- „Rewitalizacja Pałacu w Rybnej wraz z otoczeniem na cele kulturalne” dofinansowanego 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007-

2013, Priorytet IV- Kultura, Działanie 4.1.Infrastruktura kultury. 

- „KOTEK - komputerowe okno tarnogórskiej edukacji kulturalnej” realizowanego w ramach 

Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa  Śląskiego  na  lata  2007-2013, 

Priorytet IV – Kultura, Działanie 4.2 System informacji kulturalnej.

-  „Radosna Szkoła”-  zakup  pomocy dydaktycznych do miejsc   zabaw dla  6  placówek 

oświatowych, realizowanego w ramach Rządowego programu wspierania w latach 2009-

2014 organów prowadzących w zapewnieniu bezpiecznych warunków nauki, wychowania 

i opieki  w klasach  I-III  szkół  podstawowych  i  ogólnokształcących  szkół  muzycznych 

I stopnia.
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8.  Złożenie  wniosku  o  płatność  końcową  rozliczającego  projekt  pn.  „Inwestuj 

w Tarnowskich  Górach”,  współfinansowanego  przez  Unię  Europejską  z  Europejskiego 

Funduszu  Rozwoju  Regionalnego  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego 

Województwa Śląskiego. 

9. Przygotowywanie projektów i wydruków dyplomów, plakatów, ulotek i innych informacji 

na potrzeby Urzędu Miejskiego oraz organizacji pozarządowych. 

10. Przygotowywanie i wydawanie materiałów promujących Gminę Tarnowskie Góry na 

indywidualne wnioski mieszkańców Gminy oraz różnych instytucji wpływające do Urzędu 

Miejskiego w Tarnowskich Górach. 

11. Bieżąca obsługa Punktu Informacji o Mieście. Udzielanie informacji zainteresowanym 

osobom, w tym min. mieszkańcom Gminy, turystom krajowym i zagranicznym, wydawanie 

materiałów informacyjnych o mieście i regionie. 

Biuro Zamówień Publicznych:

Wszczęte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego:

     W trybie  przetargu nieograniczonego o wartości  zamówienia mniejszej  niż  kwoty 

określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (193.000 Euro – 

dla dostaw lub usług i 4.845.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

1. Wykonanie remontu kolektora DN 300 mm wraz z przyłączami posesji do kolektora 

w ul. Grodzkiej w Tarnowskich Górach,

2. Utwardzenie  dróg  gruntowych  wewnętrznych  i  dojazdowych  w  dzielnicach 

Tarnowskich Gór: Pniowiec, Opatowice, Lasowice,

3.  Wycena nieruchomości gruntowych położonych na terenie Tarnowskich Gór w roku 

2011,

4.  Wycena nieruchomości położonych na terenie Tarnowskich Gór w  roku 2011,

5. Budowa i uzupełnienie oświetlenia ulic na terenie Gminy Tarnowskie Góry.

Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego:

     W trybie  przetargu nieograniczonego o wartości  zamówienia mniejszej  niż  kwoty 

określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (193.000 Euro – 

dla dostaw lub usług i 4.845.000 euro – dla robót budowlanych) na:

1) Remont domu dla bezdomnych mężczyzn w Tarnowskich Górach,

2)  Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  rejonie  ulic  Korola  i  Podmiejskiej  w  Tarnowskich 

Górach.
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Wydział Ochrony Środowiska:

♦   Decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach:  

 wydano decyzję  dla  przedsięwzięcia  polegającego na budowie zbiornika retencyjno-

uśredniającego ścieków oczyszczonych mechanicznie  wraz z systemem mieszająco – 

napowietrzającym na oczyszczalni „Miasteczko Śląskie”  w Miasteczku Śląskim przy  

ul. Dworcowej, 

 wszczęto postępowanie w sprawie wydania decyzji  dla przedsięwzięcia polegającego 

na  budowie  i  modernizacji  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  w  zlewni  nowej 

oczyszczalni Centralna Oczyszczalnia Ścieków – Śródmieście, 

 wydano  postanowienie  stwierdzające  konieczność  przeprowadzenia  oceny 

oddziaływania na środowisko dla przedsięwzięcia polegającego na budowie warsztatu 

obsługi samochodów  z częścią techniczno – socjalno – magazynową i biurową wraz 

z infrastrukturą towarzyszącą w Tarnowskich Górach przy ul. Gliwickiej 213,

 wszczęto  postępowanie  w sprawie  oceny oddziaływania  na  środowisko  (z  udziałem 

społeczeństwa)   dla przedsięwzięcia polegającego na budowie urządzenia o nazwie 

„Prasonożyce” przy ul. Towarowej 15 w Tarnowskich Górach (Olmet).

♦ W zakresie decyzji na usunięcie drzew i krzewów wydano 28 decyzji.

Ponadto  przesłano  do  Regionalnej  Dyrekcji  Ochrony  Środowiska  w  Katowicach 

5 projektów decyzji  na usunięcie drzew z pasów drogowych, m.in.  na usunięcie drzew 

rosnących  w  pasach  drogowych  dróg  powiatowych  przy  ul.  Bytomskiej,  ul.  Witosa 

i ul. Sienkiewicza oraz w pasie drogowym dróg krajowych przy ul. Zagórskiej i ul. Korola, 

celem zaopiniowania.

Wszczęto 11 postępowań w sprawie wydania zezwolenia na usunięcie drzew i krzewów.

♦ W zakresie utrzymania terenów zielonych wraz z przyległą infrastrukturą:

- na terenie Parku w Reptach:

a)  prowadzono  bieżące  prace  pielęgnacyjno-porządkowe,  czyszczenia  wczesne  

i z podrostów, wycinkę 88szt. drzew liściastych i iglastych łącznie z    wyrobem drewna,

b) zakupiono i posadzono 17szt. drzew zgodnie z Pozwoleniem na nasadzenia Śląskiego 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Katowicach,

-  kontynuowano  cięcia  pielęgnacyjne  drzew  na  terenach  zieleni  w  tym  m.in. 

przeprowadzono  cięcia  techniczne   drzew  w  Parku  Miejskim,  w  pasie  drogowym 

ul. Torowej i Nowej,
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- przeprowadzono wycinki 20 szt. drzew rosnących w pasach drogowych dróg miejskich 

m.in. Staffa, Puszkina, Wolskiego, Strzelców Bytomskich, 

- na skwerach, zieleńcach i w parkach kontynuowano prace pielęgnacyjno-porządkowe, 

prowadzono  koszenie  traw  na  skwerach,  oraz  w  pasach  drogowych  dróg  miejskich, 

zakupiono i wysadzono 3800 szt. roślin cebulowych na kwietnikach w centrum miasta,

-  w  Parku  Miejskim  wokół  placu  zabaw  założono  nowe  trawniki  dywanowe, 

wyremontowano ławki i przeprowadzono remont nawierzchni wokół ławek i piaskownicy,

-  na miejskich placach zabaw przy ul. Torowej, Ks. Płonki oraz Wyszyńskiego, wykonano 

remonty polegające na likwidacji  lub przeniesieniu urządzeń zabawowych, uzupełnienia 

oraz malowania ogrodzenia i  niektórych urządzeń zabawowych,

- zlecono dostawę 11 szt. koszy na śmieci w celu uzupełnienia oraz zastąpienia zużytych 

koszy w Parku Miejskim,

-  zawarto  umowę  na  prace  remontowe  na  cmentarzu  wojennym  (cokół  pomnika), 

miejscach pamięci (poprawienie mocowań tablic napisowych) oraz w Parku w Reptach 

(uzupełnienie cegieł na moście na Dramie i renowacja gazonu kwiatowego przy schodach 

do stadionu).

♦ W zakresie edukacji ekologicznej:

-  dzięki  dofinansowaniu  z  WFOŚiGW (kwota  1.360,-zł)  zlecono wydruk  firmie  Drukpol 

dwóch ulotek o tematyce ekologicznej pn. „Chronimy tarnogórskie kasztanowce” i „Stop 

dzikim wysypiskom śmieci”, w nakładzie po 5000 szt. każda za łączną kwotę 1.700,- zł;

-  29.09.2011r.  w  UM  odbyło  się  podsumowanie  połączone  z  wręczeniem  dyplomów 

i nagród  laureatom  XII  edycji  konkursu  „Na  najładniejszy  balkon,  okno,  placówkę 

usługowo-handlową, kawiarenkę letnią w centrum Tarnowskich Gór”;

- wydano podwójny numer kwartalnika Eko-Gazetka – (Nr 2-3);

-  rozpoczęto  przygotowania  do  Tarnogórskiego  Święta  Drzewa,  które  zaplanowano 

przeprowadzić na Placu Wolności dnia 02.11.2011r.;

- zamówiono książki do kącika ekologicznego dla Biblioteki Miejskiej.

♦ Przeprowadzono  kontrolę  ubezpieczenia  obowiązkowego  OC  rolników  z  tytułu 

posiadania  gospodarstwa  rolnego  i  ubezpieczenia  budynków  rolniczych  wchodzących 

w skład gospodarstwa rolnego.

♦ Wydano  zaświadczenie  w  sprawie  wliczania  okresów  pracy  w  indywidualnym 

gospodarstwie rolnym do pracowniczego stażu pracy.

♦ Wydano zaświadczenie potwierdzające posiadanie uprawnień do nabycia nieruchomości 

rolnej.
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♦ Wydano 25 decyzji  w sprawie zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego wykorzystanego do produkcji  rolnej oraz wystąpiono do Śląskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Katowicach z wnioskiem o przyznanie dotacji celowej na to zadanie.

♦ Miejska  Spółka  Wodna  w  Tarnowskich  Górach  zakończyła  roboty  na  rowach 

melioracyjnych odprowadzających  wody z gruntów gminnych.

♦ Opracowano (wspólnie z JRP i PWiK) oraz przesłano do Urzędu Marszałkowskiego 

formularze do czwartej aktualizacji Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków 

Komunalnych. 

♦ W dniach od 3 do 17 października odbyła się we wszystkich dzielnicach miasta zbiórka 

odpadów komunalnych niebezpiecznych. 

♦ Interwencje mieszkańców: 

-  prowadzone są 2 postępowania w sprawie zmiany stanu wody na gruncie w związku 

z nadsypaniem terenu,  przy ul. Grzybowej i ul Skośnej,

-  udzielono  odpowiedzi  na  interwencję  w  sprawie  nadsypania  terenu  na  drodze 

wewnętrznej ul. Kolejowej.

            Wydział Architektury:

I.  Zestawienie  wniosków,  które  wpłynęły  do  Wydziału  Architektury  w  poszczególnych 

sprawach:

1. o wydanie decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu terenu - 33 wnioski,

2. o wydanie zaświadczeń o przeznaczeniu terenu w planie lub o braku planu - 30 

wniosków,

3. o wydanie wypisu i wyrysu z tekstu planu - 11 wniosków.

II.  Załatwianie spraw bieżących:  

1. Przygotowano i wydano 33 decyzje o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu terenu.

2. Wnioski  w  sprawie  uzyskania  zaświadczenia  o  braku  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego oraz wnioski o uzyskanie wypisu i wyrysu z planu 

załatwiane są na bieżąco.

 W toku postępowania znajduje się obecnie 81 spraw.

III. Sprawy dodatkowe:

1. Uzgadnianie i opiniowanie projektu zmiany studium dla dzielnic Śródmieście-Centrum, 

Lasowice, Osada Jana.
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2. Wydawanie opinii o przeznaczeniu działek dla Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

Urzędu Miejskiego oraz dla Starostwa Powiatowego.

3. Wydawanie opinii o możliwości podziału, zbycia lub wydzierżawienia działek na prośbę 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

4. Udzielanie  informacji  z  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 

na prośbę  Wydziału Ochrony Środowiska, Wydziału Gospodarki Nieruchomościami oraz 

dla Starostwa Powiatowego.

5. Odszukiwanie  dokumentacji  archiwalnej  dotyczącej  wydanych  przez  tutejszy  organ 

pozwoleń na budowę.

   

Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki:

 Przyjęcie, analiza i weryfikacja wniosków o przyznanie stypendium szkolnego w roku 

szkolnym 2011/2012 dla uczniów będących mieszkańcami gminy Tarnowskie Góry.  

Przyjęto  2  wnioski  dot.  zasiłku  szkolnego  oraz  357  wniosków  dot.  stypendium 

szkolnego.

 Prowadzenie  postępowań  administracyjnych  związanych  z  zakończeniem 

nierozliczonych stypendiów za rok szkolny 2010 / 2011 II  transza (styczeń-czerwiec 

2011). 

 Bieżące rozliczanie stypendiów szkolnych przyznanych na rok szkolny 2010/2011.

 Przygotowanie  15  decyzji  administracyjnych-  dot.  ,,dofinansowania  kosztów 

kształcenia pracowników młodocianych” na kwotę 97 903,74 zł.

 Rozpoczęcie  procedur  administracyjnych  związanych  z  dokonaniem  oceny  pracy 

dyrektorów, przedszkoli, na wniosek dyrektorów.

 Przyznanie  nagród  Burmistrza  Miasta  Tarnowskie  Góry  dla  wyróżniających  się 

nauczycieli za 2011r.

 Procedury związane z przygotowaniem Dnia  Edukacji Narodowej (wniosek, zlecenie, 

rachunek, rozliczenie), organizacja miejskiego dnia Edukacji Narodowej.

 Przygotowanie sprawozdania SIO w 2011r.

 Sprawozdanie zbiorcze z wykonania zadań z zakresu opieki nad dziećmi w wieku do 

lat 3 za okres od 04 kwietnia 2011 do 30 września 2011.

 Sporządzenie  kwartalnego  sprawozdania  z  realizacji  rządowego  programu   pod 

nazwą ,,Program na rzecz społeczności romskiej w Polsce”.

 Praca nad aktami wykonawczymi do projektu Uchwały Rady Miejskiej w Tarnowskich 
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Górach w sprawie finansowego wspierania rozwoju sportu w Tarnowskich Górach oraz 

określenia warunków i  trybu udzielania dotacji  podmiotom niezaliczanym do sektora 

finansów publicznych.

 Projekt  Polecenia Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry w sprawie wprowadzenia dla 

klubów sportowych zasad wypełniania wniosku o udzielenie wsparcia finansowego dla 

rozwoju sportu w Tarnowskich Górach, składanego na podstawie ustawy o sporcie. 

 Projekt Postanowienia Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry w sprawie ustalenia zasad 

oceniania  i  punktowania  wniosków o  udzielenie  wsparcia  finansowego  dla  rozwoju 

sportu w Tarnowskich Górach, składanych na podstawie ustawy o sporcie.

 Realizacja  Zarządzenia  Burmistrza  Miasta  w  sprawie  przyznania  stypendium 

sportowego  Burmistrza  Miasta  (po  zawarciu  34  umów  w  sprawie  stypendium 

sportowego, wypłata wrześniowej transzy stypendium sportowego).

 Przygotowanie i organizacja VIII Tarnogórskiego Biegu Sedlaczka w ramach „Gwarki 

2011”  (powiadamianie  uczestników,  zakup  T-shirt,  przygotowane  niezbędnych 

zamówień  i  zleceń  związanych  z organizacją  i  zabezpieczeniem  zawodów, 

przeprowadzenie właściwych zawodów w sobotę, tj. 10.09.br.

 Przygotowanie  i  współorganizacja  z  Radą  Dzielnicy  Śródmieście  II  Tarnogórskiego 

Integracyjnego Pikniku Rowerowego.

 Przyjmowanie   sprawozdań  z  realizacji  zadań  z  zakresu upowszechniania  kultury 

fizycznej  

i  sportu  oraz  upowszechniania  turystyki,  w  tym  z  wykorzystania  przez  organizacje 

pozarządowe dotacji celowych.

 Realizacja umów na wspieranie zadań z zakresu upowszechniania kultury fizycznej 

i sportu  oraz  upowszechniania  turystyki  (wypłata  określonym  organizacjom 

pozarządowym II transzy dotacji).

 Organizacja  i  koordynacja  kolejnych  zawodów w  ramach  XVI  Spartakiady  Dzielnic 

[powiadamianie  uczestników,  uruchomienie  procedury  zlecenia  dla  trzech  imprez 

sportowo-rekreacyjnych (turnieju skata, zawodów w boulez i biegi przełajowe)].

 Współtworzenie strony internetowej  miasta w zakresie spraw właściwych dla sportu 

[aktualności  dotyczące  najważniejszych  imprez  sportowych,  nowych  przepisów 

w zakresie wspierania rozwoju sportu].

 Przygotowanie zleceń i zamówień dla Rad Dzielnic.
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Biuro Kultury:

1. Organizacja czterech  koncertów  realizowanych w ramach imprezy: VIII Tarnogórskie 

Wieczory  Muzyki Organowej i Kameralnej (1, 8, 15, 22 października).

2. Organizacja koncertu Zespołu Pieśni i Tańca „Śląsk”  w ramach obchodów 100-lecia 

parafii p.w. Przemienienia Pańskiego.

3.  Współorganizacja  obchodów  jubileuszu  20  –  lecia  działalności  Chóru  Mieszanego 

„Moniuszko” (15 października).

4. Współorganizacja X Sympozjum Tarnogórskiego (15 i 18 października).

5.  Organizacja  posiedzenia  komisji  ds.  wyróżnień  osób  szczególnie  zasłużonych  dla 

miasta Tarnowskie Góry oraz prowadzenie prac związanych z wyróżnieniem.

6.  Prowadzenie   działań   dotyczących  miejskich  i  powiatowych  obchodów  Święta 

Niepodległości  11 Listopada. 

7.  Opracowanie  i  przygotowanie  umów  cywilno  –  prawnych  dotyczących  wspierania 

działań  

w zakresie kultury realizowanych przez organizacje pozarządowe w roku 201, rozliczanie 

zrealizowanych projektów. 

8.  Przygotowanie niezbędnej dokumentacji  w związku z organizacją imprez przez rady 

dzielnic:  przygotowanie   wniosków  o  wyrażenie  zgody  na  udzielenie  zamówień 

publicznych, zleceń oraz   opracowywanie faktur.

9. Prace planistyczne dotyczące projektu  budżetu Gminy na rok 2012.

10. Bieżąca obsługa klienta.

Wydział Finansowy:

Referat Księgowości Podatkowej:

1. Księgowano wpłaty, przypisy i odpisy.

2. Wystawiano zaświadczenia o niezaleganiu w podatkach.

3. Wystawiano upomnienia.

4. Wystawiano tytuły wykonawcze.

5. Zwracano nadpłaty.

6. Wystawiano kwity do kasy – około 800 szt.

7. Wystawiano postanowienia o zaliczaniu wpłat.

8. Sprawdzano deklaracje DT – 1 pod względem merytorycznym i rachunkowym.

9. Zakładano kartoteki podatnikom w oparciu o deklaracje oraz informacje otrzymane 

z Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach.
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10. Dokonywano przypisów na podstawie otrzymanych deklaracji.

11. Wszczynano postępowania podatkowe w celu określenia wysokości zobowiązania  

     w podatku od środków transportowych.

12. Przyjmowano strony.

13. Udzielano  odpowiedzi  na  pisma  podatników,  sporządzano  pisma  do  Urzędu 

Skarbowego  o  wycofanie,  aktualizację  tytułów  wykonawczych  lub  zawieszenie 

postępowania egzekucyjnego.

14. Przyjmowano wpłaty w kasie podatkowej – około 1200 szt.

15. Sprawdzano raporty kasowe.

16. Wydawano bloczki opłaty targowej oraz kwitariusze przychodowe.

17. Wystawiano wezwania do uiszczenia opłaty skarbowej.

18. Wydawano decyzje określające zwrot opłaty skarbowej oraz decyzje o nadpłacie.

19. Rozliczano inkasentów opłaty  targowej  oraz  inkasenta  podatku  od  nieruchomości 

i podatku rolnego.

20. Sporządzano  sprawozdanie  z  wykonania  dochodów  z  tytułu  podatków  i  opłat 

lokalnych za okres od 1.01.2011r. do 30.09.2011r.

Urząd Stanu Cywilnego:

1. Zarejestrowano:

    93 – urodzeń noworodków

    58 – zgonów

    25 – małżeństw konkordatowych

    18 -  małżeństw cywilnych 

      3 –  małżeństwa umiejscowione.

  

2. Wpisano do ksiąg stanu cywilnego:

12 - orzeczeń o rozwiązaniu małżeństwa przez rozwód

  3 - postanowienia o zaprzeczeniu ojcostwa.

  

3. Wydano:

     3 - decyzje o zmianie imion i nazwisk 

     8 - decyzji w sprawie sprostowania aktu stanu cywilnego  

4 - decyzje o uzupełnieniu aktu stanu cywilnego
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0 - decyzji o skróceniu terminu wyczekiwania na zawarcie związku małżeńskiego

     8 - decyzji dotyczących wpisanie treści zagranicznych aktów do polskich ksiąg.

4. Przyjęto:

    17 - oświadczeń o uznaniu dziecka

20 - zapewnień o braku przeszkód do zawarcia małżeństwa

    893 - podań o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego

5. Pracownicy USC odwiedzili 3  Jubilatów  obchodzących 90 i więcej lat życia.

6. Wysłano  życzenia dla 16 Jubilatów obchodzących 90 i więcej lat życia.

Wydział Spraw Obywatelskich:    

1. Wszczęto ogółem 12 postępowań, w tym 9 postępowań  w sprawach  meldunkowych 

i 3 postępowania w sprawach wynikających z ustawy o powszechnym obowiązku obrony 

RP.

2.  Wydano  ogółem 11  decyzji,  w  tym  7  w  sprawach  meldunkowych  i  4  w  sprawach 

wynikających z ustawy o powszechnym obowiązku obrony RP.

3. Przyjęto 464 wnioski o wydanie dowodu osobistego.

4. Wydano z produkcji 470 dowodów osobistych oraz dla wydanych dowodów przesłano 

do Urzędu   Skarbowego przyjęte zgłoszenia aktualizacyjne NIP.

5. Objęto 8 osób pomocą w sprawie załatwienia dowodu osobistego mieszkańca.

6. Przyjęto 162 zgłoszenia o zmianach pobytu czasowego, 204 zgłoszeń o  zmianach 

miejsca pobytu stałego.

7.  Zameldowano  44  noworodki  łącznie  z  wystąpieniem  dla  nich  o  nadanie  numerów 

ewidencyjnych PESEL.

8. Wymeldowano z pobytu stałego z powodu zgonu 50 osób.

9. Wprowadzono dla 71 osób zmiany stanu cywilnego /małżeństwa i rozwody/.

10.  Wydano  121  zaświadczeń   w  oparciu  o  przepisy  ustawy  o  ewidencji  ludności 

i dowodach osobistych.

11. Wydano 289 zaświadczeń o prawie do głosowania.

12. Przyjęto 230  wniosków o udostępnienie danych osobowych.
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Biuro Kontroli Wewnętrznej:

1. W dniu 12.10.2011r. przeprowadzono kontrolę problemową w zakresie prawidłowości 

naliczania    i  wypłacania  dodatku  specjalnego  oraz  premii  pracownikom administracji 

i obsługi  w Publicznym Gimnazjum Nr 3  przy ul.  Zacisznej  17 w Tarnowskich Górach, 

z której sporządzono protokół.

2.  Po  przeprowadzonej  rekontroli  i  kontroli  problemowej  w  Przedszkolu  Nr  20 

w Tarnowskich  Górach,  która  nie  wykazała  istotnych  nieprawidłowości,  przygotowano 

pismo o braku konieczności wydania zaleceń pokontrolnych.

3.  Trwają  czynności  kontrolne  dotyczące  rekontroli  i  kontroli  problemowej  w  zakresie 

gospodarki finansowej, w Przedszkolu Nr 4 przy ul. Sienkiewicza 5 w Tarnowskich Górach.

4. Inspektorzy Biura Kontroli Wewnętrznej uczestniczyli w pracach Zespołów Kontrolnych 

powołanych do przeprowadzenia kontroli:

• dotacji  udzielonych  z  budżetu  Gminy  Tarnowskie  Góry  na  wspieranie  zadań 

publicznych w 2010r.,

• prawidłowości wykorzystania dotacji udzielonych dla szkół, przedszkoli i placówek 

oświatowych  prowadzonych  na  terenie  Miasta  Tarnowskie  Góry  przez  osoby 

fizyczne lub osoby prawne.

Wydział Zarządzania Kryzysowego:

1. W zakresie obrony cywilnej:

− Komisja  Biura  Bezpieczeństwa  Publicznego  Starostwa  Powiatowego 

przeprowadziła  kontrolę  kompleksowa  w  Urzędzie  Miejskim  na  temat:  „Ocena 

realizacji zadań obrony cywilnej w mieście Tarnowskie Góry wynikających z ustawy 

z  dnia  21  listopada  1977r.  o  powszechnym obowiązku  obrony Rzeczypospolitej 

Polskiej . . . .”;

− przeprowadzono szkolenie z nowo przyjętym pracownikiem do Urzędu Miejskiego 

w ramach „służby przygotowawczej”;

− zgodnie z decyzją Wojewody Śląskiego zabezpieczono udział w głośnych testach 

sprawności syren alarmowych sytemu ostrzegania i alarmowania ludności;

− zrealizowano  bieżące  przedsięwzięcia  wynikających  z  „Wytycznych  Burmistrza 

Miasta-Szefa  Obrony  Cywilnej  w  sprawie  realizacji  zadań  obronnych,  obrony 

cywilnej i zarządzania kryzysowego w Mieście Tarnowskie Góry w 2011 roku”;

− kwartalna aktualizacja danych „Bazy Szefa OC”.
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2. W  zakresie spraw obronnych:

− zrealizowano  bieżące  zadania  wynikających  z  „Wytycznych  Burmistrza  Miasta 

-Szefa  Obrony  Cywilnej  w  sprawie  realizacji  zadań  obronnych,  obrony  cywilnej 

i zarządzania kryzysowego w Mieście Tarnowskie Góry w 2011 roku”.

3. W  ramach zarządzania kryzysowego:

− na  bieżąco  monitorowane  i  analizowane  są  zagrożenia  występujące  na  terenie 

miasta;

− opracowano, zatwierdzono drugą edycję „Planu Zarządzania Kryzysowego Miasta 

Tarnowskie Góry” składającego się z III tomów:

− kwartalnie przesłane są do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego „Karty informacyjne 

monitorowania napięć społecznych”;

− pracownicy Wydziałów ZK i EK uczestniczyli w konferencji   „SOS – pomoc szkole 

w  sytuacji  kryzysu”  zorganizowanej  przez  Dyrektora  Powiatowej  Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej w Tarnowskich Górach.

4. W zakresie wdrażania na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnoty”:

 Kontynuowane były  prace w ramach programu WHO „Bezpieczne Wspólnoty” - 

współudział  przy  organizowaniu  konkursu  plastycznego  „Ze  Sznupkiem 

bezpieczniej”.

5. W zakresie bezpieczeństwa imprez masowych:

-   bieżąca działalność dotycząca imprez masowych, rozrywkowych i artystycznych;

-  przygotowanie spotkania podsumowującego „Gwarki  2011” z udziałem przedstawicieli 

wszystkich sił  i  służb zapewniających bezpieczeństwo oraz zabezpieczenie  medyczne, 

a także Tarnogórskiego Centrum Kultury i Urzędu Miejskiego.

6. W zakresie OSP:

- bieżące finansowanie utrzymania gotowości bojowej OSP:

      -     przygotowanie  i podpisanie umów dla palaczy CO,

      -     przygotowanie umowy -  dotacja na zakup aparatów powietrznych.

      

21



Straż Miejska

W okresie sprawozdawczym Straż Miejska przeprowadziła 159 interwencji, z czego:

• 78 dotyczyło spraw porządkowych,

• 81  wykroczeń  drogowych  gdzie  w  47  przypadkach  zastosowano  urządzenia 

blokujące koła.

Jednocześnie od mieszkańców miasta przyjęto 68 interwencji.

Nałożono 65 mandatów na łączną kwotę 6 200,00 zł. za wykroczenia przeciwko:

 bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji (art.90,  92 § 1, 97 KW) – 51 m.k.

 ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (art. 10 ust. 2 i 2a) – 9 m.k.

 ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (art. 431 ust. 1 i 2) 

– 4 m.k.

 ustawa o ochronie zdrowia przed następstwami używania tytoniu i wyrobów tytoniowych 

(art. 13 ust. 1 i 2) – 1 m.k.

Skierowano 1 wniosek o ukaranie do Sądu Rejonowego w Tarnowskich Górach przeciwko 

kierowcy, który dopuścił się naruszenia art. 92 § 1 Kodeksu Wykroczeń.

W okresie tym odbyły się 3 służby z Policją – wszystkie z funkcjonariuszami Sekcji Ruchu 

Drogowego.

W okresie sprawozdawczym:

 w  dniu  9  października  interweniowano  w  sprawie  podejrzenia  naruszenia  „ciszy 

wyborczej” zgłoszonej  przez  jednego z mężów   zaufania  przy Obwodowej Komisji 

Wyborczej  nr 9 przy ul. Korczaka, gdzie po wstępnym dokładnym rozpoznaniu sprawy 

zgłoszenie nie potwierdziło się a wyczerpujące informacje w tym zakresie przekazano 

w formie notatki służbowej pełnomocnikowi Okręgowej Komisji Wyborczej.

 w dniu  13  października  kierując  się  względami  bezpieczeństwa  wydzielono  taśmą 

ostrzegawczą (z użyciem technicznych elementów drogowych) części jezdni do ruchu 

pieszego  ulicy  Sobieskiego  na  wysokości  „Ekonomika”,  który  ze  względu  na 

rozpoczęte prace wykopowe w tym rejonie (ze stosownymi zezwoleniami) odbywał się 

po jezdni wzdłuż barierek oddzielających chodnik od ulicy.

 w  dniu  19  października  podczas  realizacji  interwencji  dotyczącej  nielegalnego 

pozbywania się odpadów   ujawniono   naruszenie   ustawy  o  recyklingu  pojazdów 

wycofanych z eksploatacji w  związku  z  demontażem  autobusu  na terenie  firmy 

22



przewozowej  w  dzielnicy Strzybnica.

 w dniu 20 października w trakcie kontroli prewencyjnej w rejonie ul. Mokrej ujawniono 

kolejny zsyp kilku ton węgla wzdłuż torów kolejowych oraz ujęto jednocześnie na tzw. 

„gorącym uczynku” sprawcę kradzieży węgla w postaci  1 worka (pozostałe 2 worki 

załadowane węglem leżały w pobliskich krzakach). W związku z brakiem uprawnień 

do ścigania tego typu wykroczeń sprawę przekazano do dalszej realizacji przez Policję 

wg. właściwości rzeczowej.

 w okresie sprawozdawczym strażnicy miejscy przeprowadzili kontrolę nieruchomości 

pod  kątem  wywiązywania  się  ich  właścicieli  –  zarządców  z  obowiązku 

przeprowadzenia w okresie od    3   do   17   października    akcji    deratyzacji.  

Przedmiotowa   kontrola   –   którą    objęto  w    szczególności   obiekty 

wielomieszkaniowe –  nie   wykazała przypadków naruszenia prawa w tym zakresie.

 w  okresie  sprawozdawczym  pracownicy  Straży  Miejskiej  zostali  przeszkoleni 

z zakresu  udzielania  „Pierwszej  Pomocy  Przedmedycznej”  z  praktycznymi 

ćwiczeniami. Przedmiotowe szkolenie obejmowało:

• pierwszą pomoc osobie nieprzytomnej, nieoddychającej;

• pierwszą pomoc osobie nieprzytomnej. ale oddychającej;

• pierwszą pomoc przy zadławieniach, zakrztuszeniach;

• prawidłowe wyposażenie apteczki samochodowej;

• pierwszą pomoc przy wypadku samochodowym;

- zabezpieczenie miejsca zdarzenia;

- ocena stanu poszkodowanych;

- wyciąganie poszkodowanych z pojazdu;

 z dniem 21 października ze strażnikami rozpoczęto cykl, co tygodniowych szkoleń z 

zakresu  taktyki  i  techniki  interwencji  i  umiejętności  posługiwania  się  pałką 

wielofunkcyjną typu „TONFA”.

Miejski Zarząd Ulic i Mostów:

1. W ramach robót remontowych i inwestycyjnych:
-  budowa fragmentu ul. B.Prusa  ( w trakcie robót)

-  remont chodnika w ul. Zamkowej (w trakcie robót)

2. W ramach bieżącego utrzymania jezdni chodników wykonano:
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- wykonanie remontów cząstkowych masą mineralno-asfaltową nawierzchni jezdni 
ulic  gminnych:  Ściegiennego,  Łotewska,  Orla,  Odrodzenia,  Korczaka,  Szczęść  Boże, 

Waliski,  Laryszowska,  Liściasta,  Zametowska,  Armii  Krajowej,  Strzybnicka,  Hagera, 

Grabowa,  Karłowicza,  Kossaka,  Rowickiego,  Kościelna,  Pułaskiego,  Proletariacka, 

Polarna,  Paderewskiego,  Szymanowskiego,  Tołstoja,  Łowiecka,  Kruszcowa,  Sielanka, 

Myśliwska, Staszica, Cebuli,

- konserwacja nawierzchni dróg gruntowych ulic: Batalionów Chłopskich, Cegielniana, 

Wodociągowa, Wiśniowa,

- wymiana nawierzchni jezdni  poprzez ułożenie nawierzchni z  kostki  betonowej:  
ul. Kruszcowa,

-  odnowienie  oznakowania  pionowego w  ulicach:  Podmiejska,  Łowna,  Spacerowa, 

Równoległa, Grzybowa, Reja, Pustki-Leśnictwo, Osmańczyka, Poprzeczna, Plac Żwirki i 

Wigury, Strzelecka, Dymarska, Ondraszka, Przepiórek, Pawia, Orla, Pomorska, Saperów, 

Bałkańska, Niedziałkowskiego, Litewska, Morcinka, Czołgistów, Tuwima, Polarna, Cebuli, 

Tylna,  Piastowska,  Łomnickiego,  Strzelczyka,  B.  Śmiałego,  Główna,  Ks.  Sojki, 

Słoneczników, Zaciszna, Kolorowa, Al. Kwiatów, Chopina, Stroma, Kopernika, Sosnowa, 

Cmentarna, Polarna, 

-  odnowienie  oznakowania  poziomego-  malowanie  przejść  dla  pieszych  linii 
i znaków  na  jezdniach  ulic:  Bałkańska,  Włoska,  Łotewska,  Niedziałkowskiego,  1-go 

Maja,  Leśna,  Św.  Jana,  Targowa,  Dąbrowskiego,  Piaskowa,  Różana,  Chopina,  Al. 

Kwiatów, Narcyzów. 

3. W ramach  bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów:
 prowadzenie bieżących przeglądów stanu technicznego ulic,

 sporządzanie stosownych protokołów,

 prowadzenie bieżącej korespondencji,

 przyjmowanie interwencji  i skarg mieszkańców,

 wydawanie zezwoleń  na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych,

 wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego, 

-     wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów.
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Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej:

♦ Świadczenia pomocy społecznej
·zarejestrowano 309 nowych wniosków o pomoc,

·wydano 982 decyzje administracyjne w sprawie pomocy społecznej,

·formy udzielonej pomocy:

·zasiłki stałe – 297 świadczeń,

·zasiłki okresowe – 578 świadczeń,

·zasiłki celowe – 537 świadczeń,

·zasiłki celowe specjalne – 279 świadczeń, 

·w ramach realizacji programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” udzielono:

·zasiłków celowych na zakup żywności – 620  świadczeń,

·posiłków w szkołach – 406 dzieci

·wyżywienia w przed szkołach i żłobkach – 118 dzieci,

·finansowano posiłki w Lunch Service – 73 osoby,

·finansowano posiłki w DDP – 5 osób,

·finansowano posiłki wraz z dowozem dla mieszkańców DBM – 17 osób,

·finansowano pobyt 58 osób w domach pomocy społecznej 

·Świadczono usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania dla 101 osób, w tym: 

·61  osób korzystało z podstawowych usług opiekuńczych, 

·51  osób miało dostarczane posiłki do domu,

·15  osób korzystało ze specjalistycznych usług opiekuńczych w tym:

·9  osób w formie zabiegów rehabilitacyjnych,

·8 osób w formie asystenta osoby niepełnosprawnej,

·1  osoba z porad psychologa.

·1  osoba korzystała z usług całodobowych w rodzinnym domu pomocy

♦ POMOC W RAMACH OŚRODKÓW WSPARCIA

Rodzaj placówki
Ilość pensjonariuszy w okresie 

sprawozdawczym 
Dzienny Dom Pomocy dla Osób Starych 

i Samotnych
61

Dom dla Bezdomnych Mężczyzn 28

Zespół Mieszkań Chronionych 51

Dzienny Dom Pomocy dla Osób 

Niepełnosprawnych
17
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♦ DODATKI MIESZKANIOWE
·przyjęto nowych wniosków  -  148
·wydano decyzji administracyjnych  -  156
·wypłacono świadczeń  -  899 na kwotę  162 730,60zł

♦ DZIAŁ ŚWIADCZEŃ RODZINNYCH
·wydano  779 decyzji, 

·wydano 167 zaświadczeń i pism;

·wypłacono świadczenia na kwotę. 649 349,60 zł 

Liczba świadczeń Liczba rodzin

Zasiłki rodzinne 
z dodatkami

3 680 1 409

Świadczenia opiekuńcze 1 285 1 274

♦ SEKCJA FUNDUSZU ALIMENTACYJNEGO

·wydano 199 decyzji 

·wystosowano 37 pism dotyczących funduszu alimentacyjnego,

·przeprowadzono 2 wywiady z dłużnikami alimentacyjnymi,

·wypłacono świadczenia na kwotę 92 277,84 zł.

♦ PROGRAMY I PROJEKTY 

·Biuro Projektu Awans
Na przełomie  września i października   br. w ramach projektu „AWANS. Aktywna 

integracja  społeczna  i zawodowa  klientów  pomocy  społecznej  na  terenie  gminy 

Tarnowskie Góry”  zakończyła się procedura wyboru firm szkolących dla  47 uczestników 

projektu.  W październiku rozpoczęły się szkolenia z zakresu:

·Bukieciarstwa,  pakowania  prezentów  oraz  zapoznania  się  z  technikami  handlowymi, 

obsługi kasy fiskalnej, 
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·Opiekunów  osób  starszych,  chorych  i  niepełnosprawnych  z  nauką  podstawowych 

zwrotów w  j. niemieckim,

·Spawacza Mag – zgodny z programem Instytutu Spawalnictwa,

·Operatora    wózków   jezdniowych   z   napędem  silnikowym  w   tym   widłowych, 

z obsługą i wymianą butli gazowej,

·Pracownika biurowego,

·Prawa jazdy kategorii „B”,

·Prawo jazdy kategorii „C”,

·Kurs komputerowy.

Planowany czas zakończenia wszystkich kursów to 15 grudnia 18 listopad 2011 roku.  

·„Chcę żyć normalnie” Treningi umiejętności społecznych.

W  związku  z  realizacją  projektu  z  zakresu  organizacji  i  funkcjonowania  sieci  oparcia 

społecznego  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  przeprowadzono  procedurę 

przetargową i wyłoniono firmę, która w ramach projektu”�Chcę żyć normalnie”� treningi 

umiejętności  społecznych�od  października  2011  roku  prowadzi  treningi  umiejętności 

społecznych. Treningi prowadzone będą do grudnia 2011 roku dzięki otrzymanej na ten cel 

dotacji Ministra Pracy i Polityki Społecznej.

Treningi umiejętności społecznych prowadzone są w miejscu zamieszkania 6 uczestników 

projektu,  wybranych  po  konsultacjach  z  pracownikami  socjalnymi  MOPS  oraz 

Stowarzyszeniem  Pomocy  Chorym  Psychicznie  w  Tarnowskich  Górach.  Głównym 

kryterium wyboru uczestników była bezradność w prowadzeniu gospodarstwa domowego, 

zaniedbania w samoobsłudze i higienie osobistej oraz brak wsparcia ze strony rodziny.

Biuro Informatyki:

1. Prace nad wdrożeniem nowego systemu do zarządzania lokalami mieszkalnymi.

2. Prace na drożeniem nowego systemu do ewidencji umów dzierżawnych.

3. Przygotowanie do przeprowadzenie kontroli Ochrony Danych Osobowych.

4. Prace techniczne przy remoncie Wydziału Ochrony Środowiska.

5. Przystosowanie systemu DocFlow do nowych przepisów prawa.

Przystosowanie platformy e-Urząd do nowych przepisów prawa, szczególnie umożliwienie 

do korzystania z e-PUAP.

Prace wdrożeniowe nad nowym projektem ZMOKU zmieniającym charakter pracy USC 
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i Wydziału Spraw Obywatelskich.

Realizacją projektu „Poznaj świat. Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu w Tarnowskie 

Górach.

Obsługa serwisowa osób niewidomych i niedowidzących z terenu Gminy Tarnowskie Góry, 

biorących udział w projekcie „Poznaj świat (…)”.

Obsługa programowa i sprzętowa pracowników Urzędu Miejskiego.

Serwisowanie  portali  Urzędu  Miejskiego  (www.tarnowskiegory.pl,  www.e-

urzad.tarnowskiegory.pl,  www.bip.tarnowskiegory.pl oraz  strony  internetowe   jednostek 

organizacyjnych Gminy zlokalizowane na serwerze Urzędu).

Obsługa specjalistycznych systemów podatkowych, księgowych, ewidencji ludności, USC, 

DocFlow i innych).

Administracja nad obsługą teleinformatyczną Urzędu Miasta Tarnowskie Góry (serwery, 

sieć komputerowa, komputery, drukarki, hot-spoty i inne). 

Wydział Organizacyjny:

1. Realizacja  projektu  pn.  „Efektywni  i  skuteczni”  współfinansowanego  ze  środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 

Priorytet  V  Dobre  Rządzenie,  Działanie  5.2  Wzmocnienie  potencjału  administracji 

samorządowej,  Poddziałanie5.2.1  Modernizacja  zarządzania  w  administracji 

samorządowej.

2. W Urzędzie Miejskim przeprowadzone zostały następujące kontrole zewnętrzne:

♦ kontrola WWPE w dniach 28.09.2011r. - 29.09.2011r. w zakresie projektu „Poznaj świat. 

   Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu w Tarnowskich Górach”;

♦  kontrola  Urzędu  Skarbowego  w  Tarnowskich  Górach  w  dniach  04.10.2011r.  - 

06.10.2011r. w zakresie „Kontroli doraźnej zwrotu podatku od towarów i usług w zakresie 

nabyć środków trwałych za m-c lipiec 2011r.”Kontrola NIK-u w zakresie utrzymania przez 

gminę czystości i porządku w miejscach publicznych;

♦  kontrola  Marszałka  Województwa  Śląskiego  w  dniach  12.10.2011r.  -  14.10.2011r. 

W zakresie “Sprawdzenia prawidłowości i wykorzystania środków finansowych RPO WSL 

2007-13   w ramach projektu „Festiwal Kultury Powiatu Tarnogórskiego”;

♦ kontrola Starosty Tarnogórskiego w dniu 19.10.2011r. w zakresie „Oceny realizacji zadań 

obrony cywilnej w mieście Tarnowskie Góry”.

3.  W  związku  z  zarządzonymi  na  dzień  9  października  2011r.  wyborami  do  Sejmu 

Rzeczypospolitej  Polskiej  i  Senatu  Rzeczypospolitej  Polskiej,  prowadzono  na  bieżąco 
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obsługę organizacyjną  wyborów.

W  dniu  09.10.2011r.  na  terenie  miasta  przeprowadzono  wybory  do  Sejmu 

Rzeczypospolitej  Polskiej i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, podczas których frekwencja 

wyniosła 50,97 %.

4. W ramach interwencji przyjęto 11  mieszkańców, których sprawy dotyczyły m.in.:

 przydziału mieszkania komunalnego,

 wymiany pieca w zajmowanym lokalu komunalnym,

 złego stanu technicznego dojścia do przepustu na Stole,

 problemów komunikacyjnych na ulicy Polarnej,

 złego  parkowania  oraz  wysokich  krawężników  przy  skrzyżowaniu 

ul. Staropolska / Rymera,

 wykonania przyłącza kanalizacyjnego,

 kanalizacji w ulicy bocznej od ul. Radzionkowskiej,

 kanalizacji - przeprowadzenia kolektora północnego prze teren działki,

 wypłaty odszkodowania za szkodę związaną z budową kanalizacji  w ramach 

Kontraktu 1A,

 dzikiego wysypiska przy ul. Świetlanej / Prochowej,

 wywłaszczenia działki w rejonie budowanej ul. Prusa.

5. Rejestrowano akty prawne wydane przez Burmistrza Miasta.

Wydział Administracyjno-Gospodarczy:

1. Przygotowywanie wniosków o wszczęcie postępowań przetargowych.

2. Przygotowanie umów, zamówień i zleceń związanych z działalnością Wydziału.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Sportu  i  Turystyki  Barbara  KWAŚNIK przedstawiła 

sprawozdanie  n/t Finanse oświaty w latach 2006-2011 w Gminie Tarnowskie Góry. 

Ad. 5
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  tytułu 

Honorowego Obywatela Miasta Tarnowskie Góry Panu Stanisławowi HAGEROWI.

Przedmiotowy  projekt  uchwały,  zgodnie  z  uzasadnieniem  przedstawił  Przedstawiciel 
Wnioskodawców, Radny Tadeusz TORBUS.
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Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował,  iż  Burmistrz  Miasta wyraził  pozytywną 

opinię na temat przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA,  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.

Przewodniczący  Komisji  ds.  EDUKACJI,  KULTURY  I  SPORTU,  Stefan  NOWAK 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:

Radny  Łukasz  GARUS zwrócił  uwagę,  iż  jest  wiele  wybitnych  postaci  w  mieście 

Tarnowskie Góry - pochodzących z naszego miasta, jak i osoby tu zamieszkałe. Należy 

sobie zadać pytanie czy wszyscy zasługują na tak szczególne wyróżnienie, jakim jest tytuł 

„Honorowego  Obywatela  Miasta  Tarnowskie  Góry”?  Od  kilku  lat  obserwowana  jest 

tendencja,  zgodnie  z  którą  zawsze  z  intencji  jednego  Radnego-Postulatora, 

przygotowywany jest projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowego Obywatela 

Miasta Tarnowskie Góry”. Radny zadał pytanie: „czy my, jako Radni musimy wypracować 

pewną  normę?”  Jego  zdaniem  znaczenie  ma  przede  wszystkim  „jakość,  szukanie 

jednostek  naprawdę  wybitnych  i  zasłużonych  dla  Tarnowskich  Gór”.  Następnie  wyraził 

swoje  wątpliwości,  dotyczące  nadania  tytułu,  biorąc  pod  uwagę  jedynie  „pochodzenie” 

Laureata.  W dalszej wypowiedzi odniósł  się do uzasadnienia przedmiotowego projektu 

uchwały. W ocenie Radnego nie zostały w nim wymienione jakieś szczególne zasługi dla 

miasta Tarnowskie Góry.  Po czym przypomniał postacie wcześniejszych Laureatów tytułu, 

Pana prof.  Jana Miodka, ks. prof.  Remigiusza Sobańskiego – osób wybitnych, ogólnie 

rozpoznawalnych. Na zakończenie wypowiedzi Radny poinformował, iż wstrzyma się od 

głosu w głosowaniu nad przedmiotowym projektem uchwały. 

Radny  Kazimierz  SZCZERBA  odniósł  się  do  formy  przygotowania  projektu  uchwały, 

jednocześnie zaznaczając, iż postać Pana Stanisława HAGERA jest niewątpliwie „zacna, 

o dużych osiągnięciach”. Radny zadał pytanie: „dlaczego my tym uchwałą nie nadajemy 

specjalnego trybu, dlaczego nie zadbamy o procedurę i standardy?” Radny zauważył, iż 
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projekt uchwały dotyczący tak ważnej sprawy, pojawił się dopiero tydzień przed terminem 

sesji. W związku z tym Radni nie mieli możliwości uzyskania bliższych informacji na temat 

postaci Laureata. Należy dążyć do przyjęcia uchwały przez aklamację. W tym celu wydaje 

się  niezbędne  pozyskanie  dodatkowych  dokumentów,  jak  np.  opinii  z Magistratu 

Krakowskiego  lub  opinii  ze  Stowarzyszenia  Architektów  w  Krakowie,  co  wymaga 

określonego czasu. Procedura przygotowawcza powinna, zdaniem Radnego, trwać kilka 

miesięcy. Należy wypracować konkretne procedury.

Przewodniczący  Rady Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK zwrócił  uwagę,  iż  Regulamin 

nadawania honorowego obywatelstwa Miasta Tarnowskie Góry został przyjęty przez Radę 

Miejską Uchwałą Nr XXXVI/387/2001 z dnia 16 maja 2001r. Następnie poinformował, iż 

rozumie  intencję  Radnego  Kazimierza  SZCZERBY.  Po  czym  podkreślił,  iż  zrealizował 

swoje zdania wynikające z Regulaminu we właściwy sposób. 

Radny  Tadeusz  TORBUS poinformował,  iż  tytuł  „Honorowego  Obywatela  Miasta 

Tarnowskie  Góry”  nadawany  jest  osobie,  która  urodziła  się,  zdobyła  wykształcenie 

w Tarnowskich  Górach,  następnie  wyjechała  i  pracuje  w  innym  środowisku  w  sposób 

ponadprzeciętny.  Wybitni  Mieszkańcy  Tarnowskich  Gór  zostają  wyróżnieni  nagrodą 

„Srebrne  Skrzydło”.  W  odniesieniu  do  wypowiedzi  Radnego  Kazimierza  SZCZERBY, 

poinformował,  że żaden z Laureatów tytułu Honorowego Obywatela Miasta Tarnowskie 

Góry, nie miał opracowanego tak dokładnego dossier, jak to proponuje Pan Radny. Nie 

było  takich wymogów lub procedury.  Po czym zauważył,  iż  w Regulaminie  nadawania 

honorowego  obywatelstwa  Miasta  Tarnowskie  Góry  można  by  rozszerzyć  wymogi, 

dotyczące  uzasadnienia  danego  wniosku,  wprowadzając  daleko  idące  potwierdzenia 

z różnych ośrodków decyzyjnych. Jest bardzo wielu wybitnych tarnogórzan, ale wśród nich 

są  osoby  szczególnie  „wybijające  się”.  W  dalszej  wypowiedzi  Radny  jeszcze  raz 

przypomniał  wybitne  osiągnięcia  Pana  Stanisława  HAGERA w  dziedzinie  architektury 

w kraju  i  na  świecie.  Na  szczególną  uwagę  zasługuje  fakt,  iż  uzyskał  On  wysokie 

stanowiska zawodowe w okresie komunizmu, nie ulegając wpływom partyjnym. Kończąc 

wypowiedź  Radny  zaproponował  złożenie  wniosku  o  uszczegółowienie  Regulaminu 

nadawania honorowego obywatelstwa Miasta Tarnowskie Góry. 
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Po  zakończeniu  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej poddał  pod  głosownie 

przedmiotowy projekt uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  12  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 5 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XV/202/2011    w  sprawie  nadania  tytułu 
Honorowego Obywatela Miasta Tarnowskie Góry Panu Stanisławowi HAGEROWI.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK poinformował,  iż  uroczyste 

wręczenie tytułu „Honorowego Obywatela Miasta Tarnowskie Góry” odbędzie się w dniu 

11 listopada br. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej poprosił  Przewodniczącego  Komisji 

PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA o  wpisanie  do  planu  pracy  Komisji  na  II 

półrocze  br.  dyskusji  nad  Regulaminem  nadawania  honorowego  obywatelstwa  Miasta 

Tarnowskie Góry.

Ad. 6 i 7
Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK przedstawił,  zgodnie 

z uzasadnieniem:

• Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Tarnowskich 

Górach na okres kadencji obejmującej lata 2012 – 2015.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Tarnowskie Góry.

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował,  iż  Burmistrz  Miasta  wyraził 

pozytywną opinię na temat przedmiotowych projektów uchwał. 

Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA,  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowe 

projekty uchwał.
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Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił  procedurę wyboru ławników na kadencję 

2012-2015. 

1. Wybór Komisji Skrutacyjnej (od 3-5 członków)

- zgłaszanie kandydatur przez Radnych Rady Miejskiej,

- głosowanie nad poszczególnymi kandydaturami,

- wybór Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej.

2. Przedstawienie  Regulaminu  wyboru  ławników  przez  Przewodniczącego  Komisji 

Skrutacyjnej. 

3. Opinia Zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników.

4. Procedura tajnego głosowania. 

5. Liczenie głosów przez Komisję Skrutacyjną. 

6. Ogłoszenie  wyników  przez  Przewodniczącego  Komisji  Skrutacyjnej  w  oparciu 

o Protokoły. 

7. Głosowanie nad projektami uchwał. 

Radca Prawny, Iwona PORWIT poinformowała, że zgodnie z art. 162 § 9 ustawy prawo 

o ustroju sądów powszechnych, Rady Gmin zaciągają od Komendanta Wojewódzkiego 

Policji  informację  o  kandydatach  na  ławników.  Informacja  o  kandydacie  do  objęcia 

stanowiska  ławnika  uzyskiwana  jest  i  sporządzana  w  oparciu  o  dane  zawarte  w 

policyjnych systemach informatycznych. Sam sposób i tryb sporządzenia informacji przez 

Komendanta Policji w przedmiocie j/w winien mieć na względzie sprawność uzyskiwania 

informacji,  a  przede  wszystkim  dbałość  o  ochronę  dóbr  osobistych  kandydatów  oraz 

innych praw i wolności chronionych konstytucyjnie. Mając to na uwadze zasadnym wydaje 

się by nie były ujawniane osobom bezpośrednio niezwiązanym z dokonywaniem wyboru 

ławników  informacje  o  tych  kandydatach,  które  to  mogą  naruszać  ochronę  danych 

osobowych. 

W  świetle  przedstawionych  informacji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  ogłosił,  że 

procedura wyboru ławników zostanie przeprowadzona bez udziału osób trzecich.

Zgłaszanie kandydatur do Komisji SKRUTACYJNEJ :

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK zgłosił  kandydatury 

Radnego  Tomasza  OLSZEWSKIEGO, Radnego  Stefana  ZIENTKOWSKIEGO, 
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Radnego  Franciszka  HERMANA,  Radnej  Moniki  OLEŚ  oraz  Radnego  Andrzeja 
KOMENDERSKIEGO na co Radni wrazili zgodę.

Wobec  braku  kolejnych  zgłoszeń Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod 

głosowanie powyższe kandydatury do Komisji SKRUTACYJNEJ.

Za  powołaniem Komisji  SKRUTACYJNEJ  w  powyższym  składzie  głosowało  –  16 

Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych, 1 Radny nie brał 

udziału w głosowaniu.

Komisja  SKRUTACYJNA  po  ukonstytuowaniu  się  jednogłośnie  wybrała  na  swego 

Przewodniczącego, Radnego Tomasza OLSZEWSKIEGO.

Przewodniczący Komisji  SKRUTACYJNEJ,  Tomasz OLSZEWSKI  zapoznał  Radnych 

z Regulaminem wyboru ławników sądowych na kadencję 2012-2015.

Opinię  Zespołu  ds.  wyboru  ławników  przedstawił  Przewodniczący  Zespołu,  Stefan 
NOWAK.

Podjęto  procedurę  tajnego  głosowania  nad  wyborem  ławników  do  Sądu  Okręgowego 

w Gliwicach.

Przewodniczący Komisji SKRUTACYJNEJ, Radny Tomasz OLSZEWSKI ogłosił wyniki 

wyborów w oparciu o sporządzony Protokół Komisji.

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław KOWOLIK  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Gliwicach na okres kadencji 

obejmującej lata 2012-2015.

Za przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało – 18 Radnych, przeciw – 0 

Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada  Miejska  przyjęła  UCHWAŁĘ Nr  XV/203/2011 w sprawie  wyboru  ławników  do 
Sądu Okręgowego w Gliwicach na okres kadencji obejmującej lata 2012-2015.
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Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Podjęto  procedurę  tajnego  głosowania  nad  wyborem  ławników  do  Sądu  Rejonowego 

w Tarnowskich Górach. 

Przewodniczący Komisji SKRUTACYJNEJ, Radny Tomasz OLSZEWSKI ogłosił wyniki 

wyborów w oparciu o sporządzony protokół Komisji.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały 

w sprawie  wyboru  ławników  do  Sądu  Rejonowego  w  Tarnowskich  Górach  na  okres 

kadencji obejmującej lata 2012-2015.

Za przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało – 20 Radnych, przeciw – 0 

Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada  Miejska  przyjęła  UCHWAŁĘ Nr  XV/204/2011 w sprawie  wyboru  ławników  do 
Sądu Rejonowego w Tarnowskich Górach na okres kadencji obejmującej lata 2012-
2015.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej ogłosił  przerwę na  uroczyste  podpisanie  umowy 

pomiędzy MZKP w Świerklańcu, a Wykonawcą inwestycji budowy dworca autobusowego 

w Tarnowskich Górach.

Po przerwie.

Ad. 8
Kolejnym punktem porządku obrad jest  projekt  uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie Góry.

Zastępca Burmistrza  Miasta,  Piotr  SKRABACZEWSKI przedstawił  autopoprawkę do 

przedmiotowego projektu uchwały, polegającą na zmianie zapisu /str. 5 w tabeli w ppkt n/ 

słów: „w ramach wydatków majątkowych dodać nowe przedsięwzięcie pn.: „Wykonanie  

ogrodzenia  przy  stadionie  miejskim przy  ulicy  Wojska  Polskiego  (...)”,  na:  „w  ramach 
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wydatków majątkowych dodać nowe przedsięwzięcie pn.: „Budowa trybun TS GWAREK”. 

Przedmiotowy projekt uchwały, przedstawiła zgodnie z uzasadnieniem Skarbnik Miasta, 
Janina NAMYSŁO. 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ, Feliks KOWALSKI poinformował, że Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny Łukasz GARUS zadał pytanie, dotyczące zmniejszenia w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej  kwoty  2.000.000  zł  (w ramach  wydatków  majątkowych)  na  realizację 

przedsięwzięcia pn.:  „Budowa hali  sportowej”  w 2012 roku. Kiedy zostanie zakończony 

projekt? Kiedy rozpocznie się budowa? Jaki jest przewidziany termin jej zakończenia? 

W dalszej wypowiedzi  Radny odniósł  się do przeniesień środków w ramach wydatków 

majątkowych  w  przedsięwzięciu  pn.:  „Utwardzenie  dróg  gruntowych  wewnętrznych 

i dojazdowych”  /wprowadzić  w  2012  roku  środki  własne  gminy  w  kwocie  150.000  zł,  w  2013  roku 

w kwocie  150.000  zł,  w  2014  roku w kwocie  150.000 zł.  Zwiększyć  łączne  nakłady finansowe o kwotę 

450.000 zł tj. do kwoty 1.236.518 zł. Limit zobowiązań w 2012 roku zwiększyć o kwotę 300.000 zł/ - czy 

może  Pan  Burmistrz  wskazać,  gdzie  znajdują  się  te  drogi  dojazdowe  (w  których 

dzielnicach)? 

Następnie Radny odnosząc się do zapisu dotyczącego przedsięwzięcia pn.: „Infrastruktura 

terenów  inwestycyjnych  według  wskazań  planów  zagospodarowania  przestrzennego 

miasta” /zmniejszyć w 2011 roku środki własne gminy o kwotę 312.000 zł oraz wprowadzić w 2012 roku 

środki własne gminy w kwocie 900.000 zł, w 2013 roku w kwocie 1.400.000 zł. Zwiększyć łączne nakłady 

finansowe  o  kwotę  1.988.000  zł  tj.  do  kwoty  2.462.100  zł.  Wprowadzić  limit  zobowiązań  w  2012  roku 

w kwocie 1.400.000 zł/, zapytał czym spowodowane jest przedmiotowe zmniejszenie? 

Po czym w stosunku do zapisów dotyczących realizacji przedsięwzięcia pn.: „Przebudowa 

ul.  Krakowskiej  i  Tylnej – rewitalizacja przestrzeni publicznej  ul.  Krakowska”  /wprowadzić 

w 2012 roku środki własne gminy w kwocie 2.500.000 zł/, zapytał jakie prace zostaną wykonane 

w 2012 roku? Kiedy inwestycja dobiegnie końca?

W ramach  realizacji  przedsięwzięcia pn.:  „Dotacja  celowa na  dofinansowanie  kosztów 

inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej do budowy lub przebudowy 

przyłączy  kanalizacyjnych”  -  czy  nie  ma  zagrożenia  dla  osiągnięcia  wymaganych 

wskaźników ilości przyłączeń? 
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Radny Jarosław ŚLEPACZUK zadał pytanie w sprawie inwestycji pn.: „Budowa dwóch 

budynków komunalnych” /środki własne gminy zmniejszyć o kwotę 40.000 zł/ - czy przedmiotowe 

przeniesienie  nie  przyczyni  się  do  tego,  że  to  zadanie  nie  zostanie  w przyszłym roku 

rozpoczęte?

W  związku  z  usunięciem  przedsięwzięcia  pn.:  „Rewitalizacja  Parku  Miejskiego  przy 

ul. Kardynała  Stefana  Wyszyńskiego”,  Radny zapytał,  jaka  jest  przyczyna  zdjęcia  tych 

wydatków majątkowych? 

Radny  Andrzej  KOMENDERSKI odniósł  się  do  kolejności  przyjmowania  przez  Radę 

Miejską  projektów uchwał,  informując,  iż  jego  zdaniem przedmiotowy projekt  uchwały, 

winien być rozpatrywany po podjęciu uchwał, dotyczących zaciągnięcia zobowiązań. 

W dalszej wypowiedzi odniósł się do sposobu finansowania inwestycji budowy kanalizacji - 

Radny zapytał:  „co  jest  powodem,  że  my  tak  balansujemy i  o  ponad  20  milionów zł 

zmniejszamy środki z Funduszu Spójności?” 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK odnosząc  się  do  wypowiedzi 

Radnego  Andrzeja  KOMENDERSKIEGO  wyjaśnił,  iż  Jego  zdaniem  dzisiejszy  układ 

porządku  obrad  jest  właściwy.  Szczegółowe  uzasadnienie  takiej  kolejności  projektów 

uchwał  zostało  przedstawione  na  ubiegłej  sesji  przez  Wiceprzewodniczącego  Rady 

Miejskiej  Franciszka  NOWAKA.  Po  czym  dodał,  iż  przedmiotowy  projekt  uchwały  ma 

charakter planistyczny, natomiast projekt uchwały zmieniający tą materię jest projektem 

uchwały budżetowej.  Zatem te  dwa projekty  się  uzupełniają,  ale  są  nieporównywalne. 

W ocenie  Pana  Przewodniczącego  „obaw  o  nieprawidłowość  takiej  kolejności  nie 

powinniśmy mieć.”

Zastępca  Burmistrza  Miasta,  Piotr  SKRABACZEWSKI poinformował,  iż  w  strategii 

miasta, która pojawiła się 2007 roku, nakreślone zostały kierunki rozwoju gminy. W tych 

działaniach, które zmierzają do rozwoju Tarnowskich Gór była zapisana m.in. budowa hali 

sportowej. W tej chwili gmina wie, jak sfinansować realizację tej inwestycji. Harmonogram 

zadań,  związanych z budową hali  sportowej  wygląda następująco: Spółka AIG ogłosiła 

konkurs na koncepcję funkcjonalną,  architektoniczną hali  sportowej  wielofunkcyjnej,  na 

określonym terenie, należącym do Spółki. Do konkursu zgłosiło się 29 Firm  z całej Polski 

w tym Firmy zagraniczne, więc zainteresowanie jest znaczne. W grudniu planowane jest 
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rozstrzygnięcie  konkursu.   Zwycięska  koncepcja  w  sensie  graficznym,  programu 

funkcjonalno-użytkowego,  ale  również  kosztowym  zostanie  przedstawiona  Radzie 

Nadzorczej. Zaakceptowana koncepcja zostanie  przekazana do realizacji tj. przystąpienie 

do zlecenia wykonania dokumentacji technicznej (całej, wielobranżowej) oraz uzyskanie 

pozwolenia na budowę – wybieramy do końca tego roku najlepszą koncepcję jeżeli jest 

zgoda że ją  wykorzystujemy,  to  wtedy AIG zleca wykonanie dokumentacji  projektowej. 

Projekt inwestycji byłby gotowy jesienią 2012r., w dalszej kolejności będzie mógł zostać 

ogłoszony przetarg na jego realizację. Realizacja inwestycji będzie trwała około piętnastu 

miesięcy. Oddanie inwestycji mogłoby nastąpić  w 2013 roku lub na początku 2014 roku. 

Następnie Zastępca Burmistrza Miasta zwrócił uwagę, iż nagrodą w ogłoszonym konkursie 

na wykonanie koncepcji hali sportowej może być nagroda pieniężna. Zdaniem Zastępcy 

Burmistrza  Miasta  obecna  sytuacja  rynkowa  (tzw.  rynek  zamawiającego)  sprzyja 

inwestycjom realizowanym przez gminy m.in. takim jak budowa hali lub rewitalizacja ulicy 

Krakowskiej. 

W  odpowiedzi  na  pytanie,  dotyczące  utwardzania  dróg  wewnętrznych  dojazdowych, 

wyjaśnił, że położone są one na terenie całego miasta. Omawiana pozycja w budżecie 

służy do „szybkiego utwardzenia użytków oznaczonych literą DR, które nie są drogami 

publicznymi”.  Następnie  przedstawił  sprawę  wniosków  mieszkańców  ulicy  Garusa 

o utwardzenie  nawierzchni  dróg.  W  tym  roku  z  tej  puli  środków  zostało  wykonane 

utwardzenie drogi w Lasowicach (ulica Jasna) oraz drogi bocznej od ulicy Wiśniowej.

W  odpowiedzi  na  pytanie  w  sprawie  rewitalizacji  ulicy  Krakowskiej  i  Tylnej,  Zastępca 

Burmistrza Miasta poinformował, że gmina planuje wykonanie tej inwestycji w przyszłym 

roku. Miejski Zarząd Ulic i Mostów kończy opracowywać dokumentację techniczną tego 

zadania tj. projekt z uzgodnieniami konserwatorskimi i sieciowymi. Po uchwaleniu budżetu 

miasta  na  2012  rok,  zostanie  rozpisany  przetarg  na  całość  zadania.  Zakładane  jest 

wykonanie całej  ulicy Krakowskiej  do czasu przyszłorocznych „Gwarków”. W 2012 roku 

planowane jest zamknięcie tematu nawierzchni ulicy Krakowskiej, Tylnej i Staropocztowej. 

Następnie  przeprowadzona  zostanie  analiza  wykonania  oświetlenia  ulicy  Krakowskiej. 

Konieczne  będzie  przeprowadzenie  rozmów  z  właścicielami  nieruchomości  na  ulicy 

Krakowskiej  w celu  umożliwienia  instalacji  oświetlenia  cięgnowego  w  osi.  Zastępca 

Burmistrza  Miasta  wyjaśnił,  iż  planowane  jest  odtworzenie  wyglądu  ulicy  Krakowskiej 

sprzed wojny, z tym, że zniwelowane zostaną bariery architektoniczne. 

W odniesieniu do pytania w sprawie zmniejszenia kwot, przeznaczonych na wykonanie 
przyłączy  kanalizacyjnych  oraz  czy  nie  ma  z  tym  zagrożenia  nieosiągnięcia  efektu 
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ekologicznego,  poinformował,  że  sam  projekt  realizacji  inwestycji  budowy  kanalizacji 
w Tarnowskich  Górach  jest  tak  ogromny,  że  zagrożenia  ryzyka  występują  w  wielu 
momentach.  Rada Miejska podjęła uchwałę,  dotyczącą dotacji  na wykonanie przyłączy 
kanalizacyjnych, która stanowi „bodziec” dla mieszkańców. W chwili obecnej nie wpłynęła 
taka  liczba  wniosków,  jak  się  spodziewano.  W  związku  z  tym  nie  ma  konieczności 
„zamrażać” tych środków w budżecie. 
W  odpowiedzi  na  pytanie,  dotyczące  budowy  dwóch  budynków  komunalnych, 
poinformował, iż gmina nie rezygnuje z wykonania tej inwestycji. Dla miasta Tarnowskie 
Góry  taka  „porcja”  mieszkań  jest  potrzebna,  ponieważ  pozwoli  zarządzać  zasobem 
mieszkaniowym  gminy.  W  dalszej  wypowiedzi  opisał  przykład  sprzedaży  budynku 
gminnego na ulicy Lewka, który wymagał kosztownego remontu. W związku z budową 
budynków komunalnych w przyszłym roku planowane jest rozpoczęcie prac związanych 
z przyłączem lub wytyczeniem geodezyjnym. Kluczową kwestią jest znalezienie środków 
na  sfinansowanie  przedmiotowej  inwestycji.  Gminę  czekają  duże  obciążenia  związane 
z realizacją I  i  II  fazy projektu budowy kanalizacji.   Rozważana jest budowa budynków 
komunalnych  „na  raty”  -  przy  np.  20%  udziale  gminy,  bank  sfinansowałby  pozostałą 
wartość inwestycji, rozkładając jej spłatę na  przykładowe 25-30 lat. 
W  odpowiedzi  na  pytanie  dotyczące  rewitalizacji  parku  w  Tarnowskich  Górach, 
poinformował,  iż  gmina planuje kontynuację zadań na poziomie  60-80 tysięcy złotych. 
Nie będą to środki inwestycyjne, a środki z tytułu opłat za korzystanie ze środowiska. 
Co  do  techniki  tego  głosowania,  Zastępca  Burmistrza  Miasta  poparł  wypowiedź 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w tej kwestii. Po czym wyjaśnił, iż przyjęcie Wieloletniej 
Prognozy  Finansowej  jest  warunkiem  koniecznym  do  przyjęcia  zmian  w  uchwale 
budżetowej. 
W odniesieniu do finansowania inwestycji budowy kanalizacji w gminie Tarnowskie Góry, 
Zastępca  Burmistrza  Miasta  omówił  działania  gminy  w  celu  zaliczenia  pewnych  kwot 
i zadań w koszty kwalifikowane. 

Pełnomocnik  Burmistrza  Miasta  ds.  Realizacji  Projektu,  Marek  POŁULICH omówił 
mechanizmy  rozliczania  tak  dużych  projektów  inwestycyjnych,  jak  budowa  kanalizacji 
w naszej gminie. Pan Pełnomocnik poinformował, że zgodnie z danymi na koniec września 
br. gmina dysponuje ponad 10 mln Euro tj. 42 mln zł zaangażowania środków z Funduszu 
Spójności przy całym projekcie 41%. Cały ubiegły rok i  ten rok gmina „pracowała” bez 
zaangażowania kredytu, na środkach pochodzących z Funduszu Spójności. W przyszłym 
roku gmina będzie musiała realizować projekt z własnych środków, dlatego też Radzie 
Miejskiej zostały przedłożone projekty uchwał w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
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Zastępca  Burmistrza  Miasta,  Piotr  SKRABACZEWSKI udzielił  informacji  w  sprawie 
płynności finansowej realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej 
i deszczowej oraz oczyszczalni ścieków komunalnych  w Tarnowskich Górach – I Faza”.
Do tej  pory inwestycja  od  strony finansowej  prowadzona była  wzorowo.  Stan  ten  jest 
zasługą pracowników Zespołu ds. Realizacji Projektu. Wymiernym efektem ich pracy jest 
wysoka  oszczędność  na  obsłudze  długu.  W  dalszej  wypowiedzi  Zastępca  Burmistrza 
Miasta wyraził nadzieję, że płynność finansowa nie zostanie zachwiana. 

Dodatkowych  informacji  w  sprawie  efektu  ekologicznego  w  zakresie  funkcjonowania 
centralnej  oczyszczalni  ścieków,  jak  również  liczby  podłączeń  udzielił  Pełnomocnik 
Burmistrza Miasta ds. Realizacji Projektu Marek POŁULICH.

Ad. vocem
Radny  Andrzej  KOMENDERSKI  poprosił  o  wskazanie  daty  wydania  tygodnika 
„Wspólnota”,  w którym  omówione  zostało  zagadnienie  prawidłowej  kolejności 
podejmowania przez rady gmin uchwał finansowych. 

Odpowiedzi udzielił Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK. 

Po  zakończeniu  dyskusji  Przewodniczący Rady  Miejskiej przystąpił  do  procedury 
głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  17  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -
0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XV/205/2011    w  sprawie  zmiany  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie Góry. 
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 9
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale 

budżetowej na 2011 rok.

Przedmiotowy projekt uchwały, przedstawiła zgodnie z uzasadnieniem  Skarbnik Miasta 
Janina NAMYSŁO. 
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Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ, Feliks KOWALSKI poinformował, że Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej 
przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  11  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  7  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

W związku ze zgłaszanymi przez Radnych wątpliwościami na temat prawidłowości wyniku 

głosowania Przewodniczący Rady Miejskiej  zgłosił  wniosek    o  ponowne przeliczenie   

głosów. 

Głosowanie wniosku:

„Za”  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  13  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  5  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Zatem wniosek został przyjęty.

Głosowanie projektu uchwały:

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  12  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymał się od głosu” - 1 Radny, 5 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XV/206/2011    w  sprawie  zmian  w  uchwale 
budżetowej na 2011 rok.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 10-12
Skarbnik Miasta, Janina NAMYSŁO przedstawiła zgodnie z uzasadnieniem następujące 

projekty uchwał:

• w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  XIV/186/2011  Rady  Miejskiej

w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  28  września  2011  roku  w  sprawie  upoważnienia 

Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry do wdrożenia procedury zaciągnięcia kredytu 
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oraz złożenia do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w  Warszawie  wniosku  o  dofinansowanie  przedsięwzięcia  w  formie  dopłat  do 

oprocentowania  ww.  kredytu  na  realizację  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Budowa 

kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków  komunalnych 

w Tarnowskich Górach – I Faza”;

• w  sprawie  zaciągnięcia  w  roku  2012  kredytu  z  dopłatami  do  oprocentowania 

z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie 

w  wysokości  4.179.838  zł  na  dofinansowanie  realizacji  zadania  inwestycyjnego 

pn. „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz oczyszczalni  ścieków 

komunalnych w Tarnowskich Górach – I Faza”.

• w  sprawie  zaciągnięcia  w  roku  2012  kredytu  w  wysokości  16.000.000  zł  na 

dofinansowanie  realizacji  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Budowa  kanalizacji 

sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków komunalnych  w Tarnowskich 

Górach – I Faza”.

Przewodniczący  Komisji  ds.  ROZWOJU,  PROMOCJI  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA,  Tomasz  OLSZEWSKI poinformował,  że  Komisja  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe projekty uchwał.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej 
przystąpił do procedury głosowania  przedmiotowych projektów uchwał:

Ad. 10

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  16  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr   XV/207/2011   w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIV/
186/2011  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  28  września  2011  roku 
w sprawie  upoważnienia  Burmistrza  Miasta  Tarnowskie  Góry  do  wdrożenia 
procedury zaciągnięcia kredytu oraz złożenia do Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Warszawie  wniosku  o  dofinansowanie 
przedsięwzięcia  w  formie  dopłat  do  oprocentowania  ww.  kredytu  na  realizację 
zadania  inwestycyjnego  pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz 
oczyszczalni ścieków komunalnych   w Tarnowskich Górach – I Faza”
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Ad. 11

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  16  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr   XV/208/2011  w sprawie zaciągnięcia w roku 2012 
kredytu  z  dopłatami  do  oprocentowania  z Narodowego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Warszawie  w  wysokości  4.179.838  zł  na 
dofinansowanie  realizacji  zadania  inwestycyjnego  pn. „Budowa  kanalizacji 
sanitarnej  i  deszczowej  oraz oczyszczalni  ścieków  komunalnych  w  Tarnowskich 
Górach – I Faza”.

Ad. 12

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  15  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  3  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr   XV/209/2011   w sprawie zaciągnięcia w roku 2012 
kredytu  w  wysokości  16.000.000  zł  na  dofinansowanie  realizacji  zadania 
inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej oraz oczyszczalni 
ścieków komunalnych w Tarnowskich Górach – I Faza”.

Przedmiotowe uchwały stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. 13
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 

współpracy Gminy Tarnowskie Góry z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność w sferze zadań pożytku publicznego na rok 2012”.

Przedmiotowy  projekt  uchwały,  zgodnie  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Pani  Joanna 
GROS,  Pełnomocnik  Burmistrza  Miasta  ds.  Współpracy  z  Organizacjami 
Pozarządowymi. 
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Przewodniczący  Komisji  ds.  EDUKACJI,  KULTURY  I  SPORTU,  Stefan  NOWAK 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej 
przystąpił do procedury głosowania  przedmiotowego projektu uchwały.

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  15  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  3  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XV/210/2011    w  sprawie  przyjęcia  „Programu 
współpracy Gminy Tarnowskie  Góry z  organizacjami pozarządowymi  i  innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność w sferze zadań pożytku publicznego na rok 
2012”.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 14
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały 

Nr VI/60/2011 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 23 lutego 2011r.  w sprawie 

udzielenia  pomocy  finansowej  Województwu  Śląskiemu  na  dofinansowanie  wykonania 

bieżącej  konserwacji  cieku  Stoła,  cieku  Drama  i  cieku  Potok  Pniowiecki  w  granicach 

administracyjnych gminy Tarnowskie Góry.

Przedmiotowy  projekt  uchwały,  zgodnie  z  uzasadnieniem  przedstawił  Zastępca 
Naczelnika Wydziału Gospodarki Miejskiej, Aleksander KAŁKA. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  ROZWOJU,  PROMOCJI  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA,  Tomasz  OLSZEWSKI poinformował,  że  Komisja  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej 
przystąpił do procedury głosowania  przedmiotowego projektu uchwały:
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„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  14  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  4  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XV/211/2011    w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr VI/60/2011  Rady  Miejskiej  w Tarnowskich  Górach  z  dnia  23  lutego  2011r. 
w sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Województwu  Śląskiemu  na 
dofinansowanie wykonania bieżącej konserwacji cieku Stoła, cieku Drama i cieku 
Potok Pniowiecki w granicach administracyjnych gminy Tarnowskie Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 15, 16
Zastępca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej,  Pani  Urszula 
KRASIŃSKA przedstawiła, zgodnie z uzasadnieniem następujące projekty uchwał:

– w sprawie  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w Domu  dla 

Bezdomnych Mężczyzn i Zespole Mieszkań Chronionych w Tarnowskich Górach,

– w sprawie  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w Dziennych 

Domach Pomocy w Tarnowskich Górach.

Przewodniczący Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA I SPRAW SPOŁECZNYCH, Tadeusz 
TORBUS poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekty uchwał. 

Dyskusja:
Radny Stefan ZIENTKOWSKI odniósł się do stanowiska  Zarządu Tarnogórskiego Koła 

Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym w sprawie zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia w tym Dziennego Domu Pomocy 

dla Osób Niepełnosprawnych w Tarnowskich Górach. Radny przedstawił  podane przez 

Stowarzyszenia wyliczenia kosztów utrzymania Domu Pomocy przy ul.  Strzybnickiej  3. 

W ocenie Stowarzyszenia (z uwagi na liczbę zatrudnionych w Domu Pomocy osób) koszt 

ten jest wyższy, niż w innych tego typu ośrodkach. Radny zapytał czy w związku z tym 

rozważano przekształcenie (sprywatyzowanie) tej placówki?
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Radny Marek JAWORSKI zwrócił uwagę, iż przedmiotowe projekty uchwał Rada Miejska 

zmuszona jest  przyjąć w konsekwencji  braku odpowiedzialności Państwa za obywateli. 

Jest to kolejny element dzielenia się kosztami z obywatelami za zadania, które zdaniem 

Radnego, powinny być realizowane przez Państwo. W Jego ocenie przy tak prowadzonej 

gospodarce  budżetowej  Państwa  może pojawić  się  konieczność rozpatrywania  uchwał 

obejmujących  finansowanie  zadań  oświatowych  przez  rodziców.   Państwo  buduje  za 

miliardy złotych stadiony i obarcza kosztami wyraźnie niedofinansowane grupy społeczne. 

W  dalszej  wypowiedzi  Radny  omówił  przykład  przerzucania  przez  Państwo 

odpowiedzialności  na  społeczeństwo  w  zakresie  edukacji  przedszkolnej.  Radny 

poinformował,  iż  będzie  głosował  za  przyjęciem  przedmiotowych  projektów  uchwał, 

dodając,  iż  ma  nadzieję,  że  ”to  jest  działanie  ostateczne,  że  my  w  momencie  kiedy 

sytuacja ekonomiczna będzie się poprawiała nie będziemy się starali  tak bez żadnych 

skrupułów przerzucać tą odpowiedzialność na mieszkańców, zwłaszcza tych najbardziej 

potrzebujących.”

Zastępca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej,  Pani  Urszula 
KRASIŃSKA poinformowała, iż obecny Dzienny Dom dla Osób Niepełnosprawnych do 

końca  grudnia  2010  roku  był  Dziennym  Ośrodkiem  Adaptacyjnym  dla  Dzieci 

Niepełnosprawnych. Ośrodek został przekształcony m.in. dlatego, że już sama nazwa nie 

była  adekwatna  do  zadań,  jakie  Ośrodek  realizował.  Były  tam osoby,  których  średnia 

wieku wahała się między trzydziestym a czterdziestym rokiem życia. Gdyby w placówce 

przebywały dzieci  niepełnosprawne,  które  uczestniczyłyby  w  zajęciach rewalidacyjnych 

(zastępujących  obowiązek  edukacyjny),  byłaby  możliwość  ubiegania  się  o  subwencję 

oświatową. Ponadto, gdyby była to placówka, realizująca zadania służby zdrowia, można 

by  ubiegać  się  o  środki  z  Narodowego  Funduszu  Zdrowia.  Ośrodek  prowadzony jest 

w całości przez gminę. W latach 2007-2008 rozważano przekształcenie ośrodka w Dom 

Samopomocy dla  Osób  z  Zaburzeniami  Psychicznymi.  Utworzenie  tego  typu  placówki 

wymaga spełnienia wymagań technicznych, których nie posiada siedziba placówki przy 

ulicy Strzybnickiej.  Gdyby udało się dokonać przekształcenia,  zdanie to byłoby w 80% 

finansowe  z  budżetu  centralnego  Państwa.  Ostatecznie  została  podjęta  decyzja 

o przekształceniu  placówki   w Dzienny  Dom  Pomocy,  który  to  wpisuje  się  w  katalog 

ośrodków  wsparcia,  wymienionych  w ustawie  o  pomocy  społecznej.  W  związku 

z powyższym  gmina  może  ubiegać  się  o dotacje  na  częściowe  dofinansowanie 

działalności  ośrodków  wsparcia.  MOPS  starał  się  dostosować  formę  organizacyjno-
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prawną Ośrodka do aktualnych wymogów prawa i możliwości finansowania. Pani Prezes 

Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym w piśmie z dnia 

11 października br.  pisze: „aktualne koszty utrzymywania w/w Domu Pomocy znacznie 

przekraczają koszty utrzymania analogicznych ośrodków w sąsiednich gminach” - takich 

ośrodków nie ma w naszym powiecie, a nawet województwie. Warsztaty terapii zajęciowej 

prowadzone są przez inne podmioty i obowiązują je zupełnie inne zasady finansowania. 

Ośrodek nie  może funkcjonować,  jako warsztaty terapii  zajęciowej.  Pensjonariusze już 

próbowali  uczestniczyć w warsztatach, jednak zostawali  z nich wypisywani,  z uwagi na 

stopień upośledzenia, który nie pozwalał na realizację programu. Dzienny Dom Pomocy 

w Tarnowskich  Górach  pełni  rolę  opiekuńczą.  MOPS podjął  działania,  mające na  celu 

minimalizację  kosztów  funkcjonowania  Ośrodka  –  wprowadzono  ograniczenia 

w wydatkach  i  etatach.  Wprowadzenie  odpłatności  zwiększy  dochody.  Przyjęcie  przez 

Radę  Miejską  przedmiotowego  projektu  uchwały  umożliwi  zawarcie  porozumień 

z gminami, z których mieszkańcy dojeżdżają do Ośrodka.

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI  poinformował, iż przygotowane 

projekty  uchwał:  „są  bardzo  liberalne,  zdroworozsądkowe  –  zachowane  są  kryteria 

socjalne,  odpłatność  pojawia  się  tylko  wtedy,  gdy  te  kryteria  są  przekraczane  (...)”. 

W dalszej wypowiedzi poinformował, iż w Dziennym Domu Pomocy w Tarnowskich Górach 

na siedemnastu pensjonariuszy, pięciu jest mieszkańcami innych gmin. Przyjęcie uchwały 

pozwoli na zawarcie porozumień, zgodnie z którymi inne gminy będą dopłacały za pobyt 

swoich  mieszkańców.  Następnie  Zastępca  Burmistrza  Miasta  podjął  temat  subwencji 

oświatowej z budżetu Państwa na funkcjonowanie przedszkoli. 

Ad. vocem
Radny Marek JAWORSKI wskazał na konieczność wywołania debaty nad priorytetowymi 

zadaniami naszego Państwa. Rada ma mechanizmy, które pozwolą w naszym mieście lub 

województwie rozpocząć dyskusję. Po czym dodał: „jeżeli tego nie zrobimy, to będziemy 

ponosili odpowiedzialność. Przed wyborcami będziemy musieli takie niepopularne decyzje 

wyjaśniać.” 

Po zakończeniu dyskusji, Przewodniczący Rady Miejskiej podjął procedurę głosowania. 
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Ad. 15

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  13  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  5  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ Nr    XV/212/2011    w sprawie  szczegółowych zasad 
ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w Domu  dla  Bezdomnych  Mężczyzn  i  Zespole 
Mieszkań Chronionych w Tarnowskich Górach.

Ad. 16

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  12  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  2  Radnych,  4  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ Nr    XV/213/2011    w sprawie  szczegółowych zasad 
ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w Dziennych  Domach  Pomocy  w  Tarnowskich 
Górach.

Uchwały stanowią załączniki do niniejszego Protokołu.

Ad. 17
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy dzierżawy na okres 15-stu lat, w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

gruntowej położonej w rejonie ulicy Grzybowej w Tarnowskich Górach. 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami Marek KABUS. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  ROZWOJU,  PROMOCJI  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA,  Tomasz  OLSZEWSKI poinformował,  że  Komisja  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 
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„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  13  Radnych,  „przeciw”  głosował  -

1  Radny,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  3  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XV/214/2011    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
zawarcie  umowy  dzierżawy  na  okres  15-stu  lat,  w  trybie  bezprzetargowym 
nieruchomości  gruntowej  położonej  w rejonie  ulicy  Grzybowej  w  Tarnowskich 
Górach. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 18
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Dyrektora Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 3 w Tarnowskich Górach.

Przedmiotowy projekt  uchwały,  zgodnie  z  uzasadnieniem przedstawił  Przewodniczący 
Komisji REWIZYJNEJ, Ewald OPUCHLIK. 

Przewodniczący Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK poinformował, iż projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Burmistrza Miasta. 

Dyskusja:
Radny Łukasz GARUS zadał pytanie, czy w mieście są przedszkola, w których są wolne 

miejsca?

Zastępca Burmistrza Miasta, Jolanta TUSZYŃSKA poinformowała, iż w tarnogórskich 

przedszkolach nie ma wolnych miejsc. We wrześniu nastąpiła drobna rotacja, ponieważ 

w paru przedszkolach zostały wolne miejsca. Na te wolne miejsca skierowano dzieci z listy 

rezerwowej.

Po  zakończeniu  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej poddał  pod  głosowanie 

przedmiotowy projekt uchwały. 
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„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  14  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  3  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr    XV/215/2011    w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Dyrektora Zespołu  Szkolno  –  Przedszkolnego  Nr  3  w  Tarnowskich 
Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 19
Kolejnym punktem porządku obrad jest przedstawienie przez Przewodniczących Komisji 

branżowych Rady Miejskiej sprawozdań z prac Komisji za I półrocze oraz planów pracy 

Komisji  na II  półrocze 2011r.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK poinformował,  iż  zgodnie 

z zapisem § 48 Regulaminu Rady Miejskiej Komisje przed przedłożeniem planu pracy na 

kolejny okres półroczny składają Radzie sprawozdanie ze swej działalności za poprzedni  

okres. 

W dalszej wypowiedzi Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował, iż wszystkie Komisje 

branżowe Rady Miejskiej złożyły stosowne sprawozdania i plany pracy. Jedynie Komisja 

PRAWORZĄDNOŚCI I BEZPIECZEŃSTWA zalega z „papierową” wersją planu pracy na II 

półrocze br. 

Następnie  Przewodniczący  wyjaśnił,  iż  przedmiotowy  punkt  porządku  obrad  został 

wprowadzony w celu umożliwienia Przewodniczącym Komisji  prezentację planów pracy 

i sprawozdań Komisji. 

Przewodniczący Komisji  ds.  ROZWOJU,  PROMOCJI  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA,  Tomasz OLSZEWSKI  poinformował,  iż  w dniu  dzisiejszym odbyło się 

drugie  posiedzenie  Komisji,  na  którym  został  przyjęty  plan  pracy  na  II  półrocze  br.  

W ubiegłym tygodniu odbyło się pierwsze posiedzenie, które miało charakter wizji lokalnej 

na  terenie  Zakładów  Chemicznych  „Tarnowskie  Góry”  w  likwidacji  oraz  na  terenie 

oczyszczalni  ścieków,  na  którym  to  Komisja  zapoznała  się  z  problematyką  prawno-

ekologiczną,  jak  również  ekonomiczną.  Na  terenie  oczyszczalni  ścieków  Radni  mogli 
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ocenić końcowy efekt inwestycji.  W dalszej wypowiedzi Radny poinformował, że w dniu 

dzisiejszym Komisja przyjęła wniosek o wystąpienie do Komendanta Powiatowego Policji 

o informację na temat stanu bezpieczeństwa na skrzyżowaniach, zlokalizowanych wzdłuż 

tarnogórskiej  Obwodnicy.  W  przyjętym  planie  pracy  Komisji  znalazły  się  następujące 

zagadnienia:

1. Strategia  rozwoju  Tarnowskich  Gór  /posiedzenie  Komisji  odbędzie  się  w dniu 

8 listopada 2011r. o godz. 15:00/.

2. Omówienie problemu Zakładów Chemicznych „Tarnowskie Góry” w likwidacji.

3. Reorganizacja ruchu autobusowego w Tarnowskich Górach.

4. Wpływ nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku na gminę Tarnowskie 

Góry. 

5. Centralizacja zakupu towarów usług i energii. 

6. Analiza  wykonania  sieci  kanalizacji  oraz  zapewnienie  pozostałym  mieszkańcom 

rozwiązań alternatywnych. 

Ad. 20
Przedostatnim punktem dzisiejszego porządku obrad jest  informacja Przewodniczącego 

Rady Miejskiej o dokonanej analizie oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych 

Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK analizę oświadczeń 
majątkowych złożonych przez Radnych Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach

ANALIZA OŚWIADCZEŃ MAJĄTKOWYCH RADNYCH 
RADY  MIEJSKIEJ w Tarnowskich Górach kadencja 2010 - 2014

dokonana w dniu 20 października 2011 roku

 Zgodnie  z dyspozycją  art.24h  ust.6  ustawy  z  dnia  8 marca  1990  roku 

o  samorządzie  gminnym  (Dz.U.  z  2001  r.  Nr  142  poz.  1591  z  późn.  zm.),  w  dniu 

20 października br. dokonano analizy oświadczeń o stanie majątkowym Radnych Rady 

Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach za  2010 rok  oraz  oświadczeń składanych  w terminie 

30 dni od daty ślubowania.

W wyniku przeprowadzonej analizy stwierdzono co następuje:
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1. Termin złożenia oświadczeń majątkowych nowo wybranej Rady Miejskiej wynosi 30 dni 

od  złożeniu ślubowania i dla większości Radnych upłynął w dniu 2 stycznia 2011r.

2. Termin złożenia oświadczeń majątkowych za 2010 r. upłynął w dniu 30 kwietnia 2011 r. 

–  zgodnie z art.24h ust.4 cytowanej wyżej ustawy.

Wszyscy Radni Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach złożyli oświadczenia w terminie.

3. Powzięto zastrzeżenia w stosunku do treści następujących oświadczeń:

Radnego Piotra GŁADKIEGO
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania oraz w oświadczeniu za 

2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.

• w części A pkt II ppkt 1, posiadany garaż został wpisany w nieodpowiednie miejsce, 

brak wartości tej nieruchomości oraz tytułu prawnego;

• w części A pkt VIII, niewłaściwe określenie uzyskanego dochodu;

Radnego Franciszka HERMANA
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania:

•  w części A pkt VIII, nieprawidłowe określenie uzyskanego dochodu;

w oświadczeniu za 2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.:

• w preambule części A, brak określenia czy wykazane składniki majątkowe stanowią 
wspólność majątkową czy majątek odrębny;

• w części A pkt VIII, niewłaściwe określenie uzyskanego dochodu;

Radnego Marka JAWORSKIEGO 
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania:

• w preambule części A, nie oznaczono miejsca zatrudnienia;

w oświadczeniu za 2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.:

• w  preambule  części  A,  brak  podpisu  przy  określeniu  czy  wykazane  składniki 
majątkowe stanowią wspólność majątkową czy majątek odrębny;

Radnego Andrzeja KOMENDERSKIEGO
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania:

• w preambule części A, brak wskazania o pełnieniu funkcji Radnego Rady Miejskiej;

Radnego Feliksa KOWALSKIEGO
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w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania:

• w  preambule  części  A,  brak  określenia  czy  składniki  majątkowe  należą  do 
wspólności majątkowej czy stanowią majątek odrębny;

•  w  części  A pkt  II  ppkt  3,  nieprawidłowo  określono  rodzaj  gospodarstwa  oraz 
zabudowy;

w oświadczeniu za 2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.:

• w  preambule  części  A,  brak  określenia  czy  składniki  majątkowe  należą  do 
wspólności majątkowej czy stanowią majątek odrębny;

• w  części  A  pkt  II  ppkt  3,  nieprawidłowo  określono  rodzaj  gospodarstwa  oraz 
zabudowy;

Radnej Aleksandry KRÓL – SKOWRON 
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania:

• brak wskazania o pełnieniu funkcji Radnej Rady Miejskiej;
• w preambule części A, brak określenia czy wykazane składniki majątkowe stanowią 

wspólność majątkową czy majątek odrębny;
• w części A pkt II, IV, VII, IX, należy wpisać w pustych rubrykach zwrot „nie dotyczy”;

Radnego Andrzeja LORENCKIEGO 
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania:

• w części A pkt VII, brak informacji o udziałach w spółkach;
• w części A pkt VIII, nieprawidłowo podany dochód;

w oświadczeniu za 2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.:

• w preambule części A, brak określenia czy wykazane składniki majątkowe stanowią 
wspólność majątkową czy majątek odrębny;

• w części A pkt VIII, nieprawidłowo podany dochód;

Radnego Krzysztofa ŁOZIŃSKIEGO
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania oraz w oświadczeniu za 

2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.:

• w części A pkt II,  IX, brak określenia czy wykazane składniki majątku należą do 
wspólnoty majątkowej czy stanowią majątek odrębny;

Radnego Stefana NOWAKA
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania oraz w oświadczeniu za 

2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.:

• w  części  A  pkt  IX,  brak  określenia  czy  wskazany  składniki  majątku  stanowi 
wspólność majątkową czy majątek odrębny;

Radnego Tomasza OLSZEWSKIEGO
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w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania oraz w oświadczeniu za 

2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.:

• w preambule części A, brak wskazania dotyczącego majątku odrębnego;

Radnego Ewalda OPUCHLIKA 
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania oraz w oświadczeniu za 

2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.:

• w części A pkt II ppkt 4, nie wskazano wartości garażu;

Radnego Marka PYLI
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania:

• w preambule części A, brak określenia czy wykazane składniki majątkowe stanowią 
wspólność majątkową czy majątek odrębny;

• w  części  A  pkt  II  ppkt  3,  brak  informacji  o  osiągniętym  dochodzie  z  tytułu 
posiadanego gospodarstwa rolnego;

Radnego Kazimierza SZCZERBY
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania oraz w oświadczeniu za 

2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.:

• w  części  A pkt  IX,  brak  określenia  czy  wskazany  składniki  stanowi  wspólność 
majątkową czy majątek odrębny;

Radnego Piotra SZCZĘSNEGO
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania:

• brak daty wypełnienia oświadczenia;
• w preambule części A, brak wskazania o pełnieniu funkcji Radnego Rady Miejskiej;
• w  preambule  części  A,  brak  podpisu  przy  określeniu  czy  wykazane  składniki 

majątkowe stanowią wspólność majątkową czy majątek odrębny; 
• w części A pkt II ppkt 4, brak tytułu prawnego dla działki budowlanej Nr 2;

w oświadczeniu za 2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.:

• w preambule części A, brak wskazania o pełnieniu funkcji Radnego Rady Miejskiej;
• w  preambule  części  A  brak  podpisu  przy  określeniu  czy  wykazane  składniki 

majątkowe stanowią wspólność majątkową czy majątek odrębny; 
• w części A pkt II ppkt 4, brak tytułu prawnego dla działki budowlanej Nr 2;

Radnego Krzysztofa SZNAJDERA
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania:

• w preambule części A, brak określenia czy wykazane składniki majątkowe stanowią 
majątek odrębny;

• w części A pkt II ppkt 1, wskazanie garażu, który powinien zostać opisany w pkt II 
ppkt 4 wraz z powierzchnia niniejszej nieruchomości oraz jej wartością;

54



• w części A pkt II ppkt 4, brak określenia tytułu prawnego do nieruchomości;

Radnego Jarosława ŚLEPACZUKA
porównując  oświadczenie  składane  w  terminie  30  dni  od  daty  ślubowania  oraz 
oświadczenie za 2010 rok składane  do dnia 30 kwietnia 2011r.:

• w części A pkt II ppkt 4 oświadczenia z dnia 7 marca 2010r. wykazano wartość innej 
nieruchomości  w  kwocie  280,000.000  jednak  słownie  określona  kwota,  to 
260,00.00. W tym samym punkcie w oświadczeniu majątkowym z 28 kwietnia 2010 
wartość tej nieruchomości wyniosła 270,000,000 zł,

Radnego Janusza ŚNIETKI
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania oraz w oświadczeniu za 
2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.:

• w preambule części A, brak określenia czy wykazane składniki majątkowe stanowią 
wspólność majątkową czy majątek odrębny;

• w części A pkt II  ppkt 1,3 i 4, nieprecyzyjny zapis współwłasności;

Radnego Tadeusza TORBUSA
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania:

• w preambule części A, brak określenia czy wskazane składniki majątkowe stanowią 
wspólność majątkową czy majątek odrębny;

• w części A pkt  IX, brak informacji o składnikach mienia ruchomego;
• w części A pkt  X, brak opisu dotyczącego zaciągniętego zobowiązania;

w oświadczeniu za 2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.:

• w preambule części A, brak wskazania o pełnieniu funkcji Radnego Rady Miejskiej; 
• w części A pkt IX, brak informacji o tym czy wskazany składnik mienia ruchomego 

stanowi wspólność majątkowa czy majątek odrębny;
• w części A pkt X, brak opisu dotyczącego zaciągniętego zobowiązania;

Radnego Janusza WOJEWODZICA
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania:

• w preambule części A, brak określenia czy wykazane składniki majątkowe stanowią 
wspólność majątkową czy majątek odrębny;

• w części A pkt II ppkt 3, bark informacji dotyczącej gospodarstwa rolnego;

w oświadczeniu za 2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.:

• w preambule części A, brak określenia czy wykazane składniki majątkowe stanowią 
wspólność majątkową czy majątek odrębny;

Radnego Stefana ZIENTKOWSKIEGO
w oświadczeniu składanym w terminie 30 dni od daty ślubowania oraz w oświadczeniu za 
2010 rok składanym do dnia 30 kwietnia 2011r.:
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• w preambule części A, brak wskazania dotyczącego majątku odrębnego;

4.  W oświadczeniach majątkowych radnych:

Moniki  OLEŚ,  Łukasza  GARUSA  oraz  Franciszka  NOWAKA nie  stwierdzono 

nieprawidłowości.

Ad. 20
Ostatnim punktem porządku obrad są interpelacje, wnioski, pytania radnych.

Dyskusja:
Radny  Kazimierz  SZCZERBA  poinformował,  że  nasze  miasto  ma  kilkudziesięciu 

Honorowych  Obywateli  Tarnowskich  Gór.  Postacie  Laureatów  nie  są  nigdzie 

wyeksponowane. Radny zaproponował znalezienie reprezentatywnego miejsca, w którym 

mogłyby zawisnąć portrety tych osób.  Działanie  to  będzie  miało  charakter  edukacyjny. 

Następnie  zwracając  się  do  Burmistrza  Miasta  z  uwagi  na  częste  koncerty  w  Pałacu 

w Rybnej,  pokazał  się  tam  nowy,  znakomity  instrument  –  fortepian  firmy  „Yamaha”. 

Pomiędzy  tym   instrumentem,  a wcześniejszym  jest  bardzo  duża  różnica  jakości 

brzmienia.  Po czym  zaproponował  rozważenie zakupu tego typu instrumentu (za ok. 

100.000  zł)  na  potrzeby  nowej  instytucji  kultury  tj.  Pałacu  w  Rybnej,  ponieważ  ten 

instrument  dotychczasowy  został  wyporzyczony.  W  dalszej  kolejności  Radny  poprosił 

o zaproszenie  na  sesję  Prezesa  Agencji  Inicjatyw  Gospodarczych  S.A.  w celu: 

„przybliżenia pewnych kwestii finansowych, dotyczących budowy hali sportowej”. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK odnosząc  się  do  postulatu 

Radnego  Kazimierza  SZCZERBY  poinformował,  iż  jego  realizacja  zostanie  ustalona 

wspólnie  z  Burmistrzem  Miasta.  Następnie  poinformował,  iż  cała  dokumentacja 

w przedmiocie Honorowych Obywateli Miasta Tarnowskie Góry prowadzona jest w Biurze 

Rady Miejskiej.  Należy zastanowić się  „jak wyeksponować myśl  wyrażoną przez Pana 

Radnego”. 

Radny  Stefan  ZIENTKOWSKI podjął  temat  niepełnosprawnych  mieszkańców  miasta, 

korzystających z wózków inwalidzkich akumulatorowych, w kontekście różnicy poziomów 

chodników.  Wózki  akumulatorowe  mają  zamontowany  czujnik,  dzięki  któremu  pochył 
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większy  niż  35  mm  powoduje  jego  wyłączenie  -  budzi  to  niezadowolenie  wśród 

użytkowników.  Radny  zaapelował  o  wzięcie  pod  uwagę  tego  faktu  przy  remontach  i 

budowie chodników.  Następnie Radny odniósł się do sprawy finansowania przedszkoli 

przez samorządy. 

Radny Marek JAWORSKI przybliżył  sprawę potrąconego psa, opisywaną w tygodniku 

„GWAREK”,  w  świetle  dyskusji  prowadzonej  na  posiedzeniu  Komisji  BUDŻETOWEJ. 

Radny zasugerował  rozpoczęcie prac nad nowymi zadaniami,  jakie zostaną narzucone 

gminie po wejściu w życie nowelizacji ustawy o ochronie zwierząt. 

W  dalszej  wypowiedzi  zwrócił  uwagę,  iż  rozpoczął  się  sezon  grzewczy.  W  związku 

z powyższym  należałoby  rozpocząć  proces  kontroli  przez  Straż  Miejską  tych 

nieruchomości,  które  w  sposób  wyraźny zanieczyszczają  środowisko.  Spalanie  śmieci 

w piecach  komorowych  to  problem,  występujący  nie  tylko  w  dzielnicach,  ale  również 

w Centrum  Miasta.  Również  w  okresie  pierwszych  opadów  śniegu,  niezbędnym  jest 

zwrócenie  uwagi  właścicielom  nieruchomości  na  obowiązek  odśnieżania  chodników. 

Ważną rolę pełnią tu kontrole prowadzone przez Straż Miejską. Następnie Radny zwrócił 

uwagę na teren w okolicy dworca autobusowego, na którym przed laty zostały postawione 

dwie lokomotywy kolejowe. Dotychczas obiekty te utrzymywała młodzież szkolna. Obecnie 

stan maszyn jest opłakany – ich wygląd szpeci miasto. Nie ma możliwości odnalezienia 

odpowiedzialnego  podmiotu,  który  mógłby  się  tym  problemem  zająć.  Należy  nadać 

właścicielstwo  lub  wykorzystać  fakt,  iż  istnieją  stowarzyszenia,  które  deklarują  chęć 

odrestaurowania tych lokomotyw. 

Radny  Jarosław  ŚLEPACZUK podjął  temat  lokomotyw,  znajdujących  się  w  okolicy 

dworca  autobusowego.  Lokomotywy  znajdują  się  na  działce,  należącej  do  Skarbu 

Państwa. Zgodnie ze stanem prawnym, lokomotywy te zostały skasowane, zdjęte ze stanu 

w latach siedemdziesiątych. Pasjonat kolei, jeden z naczelników PKP, doprowadził do ich 

przewiezienia w obecne miejsce. Żadna ze spółek kolejowych nie chce podjąć procesu 

ujawnienia takiego środka trwałego, z racji wysokich kosztów renowacji tych maszyn. Kilku 

pasjonatów kolei, z dużym wsparciem Burmistrza Miasta oraz Starosty Tarnogórskiego, 

zainicjowało pewne działania m.in. pozyskano kwotę 10.000 zł, która w pierwszym etapie 

zostanie przeznaczona na wyczyszczenie parowozu. Pojawiły się koncepcje przekazania 

lokomotyw Stowarzyszeniu Miłośników Ziemi Tarnogórskiej  lub Muzeum w Tarnowskich 

Górach.  Do  wiosny  przyszłego  roku,  w  związku  z  planowaną  budową  dworca 
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autobusowego, uda się doprowadzić do rewitalizacji  parowozu, jednak sytuacja prawna 

jest bardzo skomplikowana. W ramach inwestycji  przebudowy dworca, można poprawić 

estetykę samego otoczenia parowozów. 

Następnie  Radny  odnosząc  się  do  przedstawionej  przez  Przewodniczącego  Rady 

Miejskiej analizy oświadczeń majątkowych, poprosił o wskazanie trybu dokonania przez 

Radnych korekty oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej,  Stanisław KOWOLIK wyjaśnił,  iż  stosowną korektę 

oświadczeń  majątkowych  należy  złożyć  niezwłocznie,  tym  samym  kanałem  co 

wcześniejsze oświadczenia majątkowe.  W Biurze Rady Miejskiej znajdują się protokoły 

zawierające szczegóły wykazanych nieprawidłowości. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Franciszek  NOWAK zapytał  o  termin 

uprawomocnienia się wyniku przetargu na zimowe utrzymanie miasta. Która firma będzie 

w  tym roku  świadczyć  przedmiotowe usługi?  W jakiej  cenie?  Następie  Radny zwrócił 

uwagę, iż w innych miastach obiekty typu lokomotywa parowa poddawane są corocznie 

renowacji.

Radny Tadeusz TORBUS zwrócił uwagę, iż zbliża się okres zimowy.  Ulica Gruzełki, na 

której  toczyły  się  w  tym  roku  prace,  związane  z  wymianą  kanalizacji  ogólnospławnej, 

pozbawiona jest nakładki asfaltowej. 

Skrzyżowanie ulicy Gruzełki, Opatowickiej z Obwodnicą od co najmniej dwóch lat czeka 

na realizację budowy oświetlenia. 

Następnie  Radny  odniósł  się  do  propozycji,  zgłoszonej  przez  Radnego  Kazimierza 

SZCZERBY. Zdaniem Radnego propozycja ta zasługuje na poparcie. Portrety Laureatów 

tytułu Honorowego Obywatela Miasta Tarnowskie Góry mogłyby zostać zawieszone w sali 

sesyjnej  lub  w  sali  nr  40  Urzędu  Miejskiego.  Tytuł  ten  został  nadany,  co  najwyżej 

kilkunastokrotnie. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK przedstawił  interpelacje 

Radnych, które zostały złożone do Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym:

W  dniu  28  września  2011r.  wpłynęła  interpelacja Radnego  Marka  PYLI w sprawie 

funkcjonowania  lodowiska  na  tarnogórskim  Rynku.  Odpowiedź  Burmistrza  Miasta 

otrzymałem w dniu 4 października br. 
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W tym  samym  dniu  Radny Marek  PYLA złożył  interpelację  w  sprawie  udostępnienia 

umowy o pracę Pana Romana UTRACKIEGO, Prezesa Agencji Inicjatyw Gospodarczych 

S.A.  w  Tarnowskich  Górach.  Odpowiedź  Burmistrza  Miasta  otrzymałem  w dniu 

4     października br.   

W  dniu  30  września  2011r. otrzymałem  odpowiedź  Burmistrza  Miasta  na  ustną 

interpelację  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej,  Janusza  ŚNIETKI   w sprawie 

prowadzonej akcji zwalczania szrotówka, szkodnika niszczącego kasztanowce.

W  dniu  13  października  2011r. wpłynęły  odpowiedzi  Burmistrza  Miasta  na  ustne 

interpelacje zgłoszone podczas ubiegłej sesji:

– Radnego Marka JAWORSKIEGO w sprawie możliwości  poruszania się  osób na 

wózkach  inwalidzkich  w  rejonie  obiektów  handlowych  Tesco  i Kaufland 

w Tarnowskich Górach,

– Radnego Tomasza OLSZEWSKIEGO w sprawie powstawania zastoisk wody po 

opadach deszczu w rejonie przystaniu autobusowego przy ulicy Bytomskiej  oraz 

w rejonie przedszkola miejskiego na ulicy Legionów. 

Na  wstępie Burmistrz  Miasta,  Arkadiusz  CZECH zademonstrował  obecnym nagrodę 

prestiżowego plebiscytu na największą śląską atrakcję „Perły w Koronie 2011”, przyznaną 

miastu Tarnowskie Góry, Dyrektorowi Tarnogórskiemu Centrum Kultury oraz Dyrektorowi 

Pałacu w Rybnej. 

Następnie  poinformował,  iż  w  dniu  dzisiejszym  wpłynęło  pismo,  w  którym  zgodnie 

z orzeczeniem  Kapituły  Konkursu  „Śląskie  Budowanie”  została  przyznana  miastu 

Tarnowskie Góry „Śląska Wielka Nagroda Budownictwa”.

W odpowiedzi na zadane pytania Radnego Kazimierza SZCZERBY, potwierdził doskonałe 

brzmienie  fortepianu  „Yamaha”,  wypożyczonego  przez  Pałac  w  Rybnej.  W Pałacu  ze 

względu na układ i funkcje, jakie on pełni, nigdy nie będzie wstawiony typowo koncertowy 

fortepian - „wielkie skrzydło”. W dalszej wypowiedzi Burmistrz Miasta poinformował, iż przy 

współpracy z  Włoskim Instytutem Kultury,  Rumuńskim Instytutem Kultury oraz Agencją 

Promocyjną z Krakowa udało się zorganizować cykl czterech znakomitych, na najwyższym 

poziomie koncertów.   Z Dyrektorem Pałacu w Rybnej  rozważano zakup fortepianu.  Na 

stanie  Pałacu  znajdują  się  dwa  fortepiany  koncertowe  tzw.  „krótkie  skrzydło”  firmy 

„Steinway  &  Sons"  w  dobrym  stanie  technicznym.  Po  siedemdziesięciu  latach  ich 
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eksploatacji zużywają się filce i młoteczki, które czasem należy wymienić, naprawić. Koszt 

remontu jednego z tych fortepianów szacowany jest  na 20-30 tys.  złotych. Rozważano 

sprzedaż  tych  dwóch  fortepianów  w celu  zakupu  jednego  firmy  „Yamaha”.  Po 

konsultacjach z ekspertami  wniosek był  taki  że „nie warto”.  W przyszłym roku zostaną 

podjęte próby wyremontowania jednego z fortepianów. 

W odniesieniu do propozycji  zaproszenia Prezesa Agencji  Inicjatyw Gospodarczych na 

sesję, Burmistrz Miasta poparł ten postulat. Obecnie gmina jest na etapie rozstrzygania 

konkursu  na  koncepcję  hali  sportowej.  Po  rozstrzygnięciu  przetargu,  po  wyłonieniu 

wykonawcy, projekt zostanie przedstawiony Radzie Miejskiej na sesji wraz ze sposobem 

finansowania jego realizacji. 

W  odpowiedzi  na  pytanie  Radnego  Stefana  ZIENTKOWSKIEGO,  Burmistrz  Miasta 

poinformował,  iż  sukcesywnie,  tam  gdzie  są  wykonywane  remonty  chodników, 

prowadzona jest regulacja wysokości krawężników do potrzeb  osób niepełnosprawnych. 

Po czym dodał, iż „główne ścieżki” to w dużej mierze chodniki powiatowe (np. chodnik 

przed  TCK).  W  projekcie  ulicy  Krakowskiej,  obecnie  chodniki  zostaną  zachowane, 

ponieważ takie są oczekiwania środowisk tarnogórskich, jednak zostaną one obniżone  do 

poziomu 1,5 -2  cm, by nie  były utrudnieniem w przemieszczaniu się  osób z wózkami 

dziecięcymi  czy na wózkach inwalidzkich.  

W  odpowiedzi  na  pytania  Radnego  Marka  JAWORSKIEGO  poinformował,  iż  jest  mu 

znana  opisana  w  „Gwarku”   historia  potrąconego  psa.  Pan  Burmistrz  zgodził  się 

z przedstawioną  opinią  Radnego,  to  zadanie  należy  do  Zarządzania  Kryzysowego. 

Koniecznym  jest  opracowanie  procedur  postępowania  z  rannymi,  jak  również  dzikimi 

zwierzętami.  Odnośnie  zanieczyszczenia  środowiska  poinformował,  iż  Straż  Miejska 

przeprowadza  systematyczne  kontrole,  dotyczące  zawarcia  umów  na  wywóz  śmieci. 

Zjawiska spalania śmieci nie da się całkowicie wyeliminować. Następnie Burmistrz Miasta 

zwracając się do Wydziału Ochrony Środowiska, zaproponował zwołanie narady, na której 

zostanie  przeanalizowany  stan  prawny  oraz  wypracowane  formy  kontroli  pod  kątem 

spalania  śmieci  przez  gospodarstwa  domowe.   W  dalszej  wypowiedzi  przypomniał 

o przeprowadzonej przez tut.  Urząd akcji  edukacyjnej,  skierowanej do dzieci  „Kochasz 

dzieci, nie pal śmieci”. 

W odniesieniu do zgłoszonego problemu lokomotyw, znajdujących się w okolicy dworca 

autobusowego, potwierdził słowa Radnego Jarosława ŚLEPACZUKA – stan prawny terenu 

z  lokomotywami  jest  skomplikowany.  W  najbliższym  czasie  będzie  przerabiane 

skrzyżowanie ulic Pokoju, Styczyńskiego oraz ulica Częstochowska. Zawarta została już 
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umowa ze Starostwem Powiatowym w tej kwestii. 

W odpowiedzi  na pytanie  Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  Franciszka NOWAKA 

poinformował, iż przetarg na zimowe utrzymanie miasta został już rozstrzygnięty. Termin 

odwołania już minął. Wygrała firma „Remondis”. Umowa nie została jeszcze podpisana.

W odpowiedzi  na pytanie Radnego Tadeusza TORBUSA poinformował,  że w projekcie 

budowy  kanalizacji  była  założona  budowa  w  ciągu  ulicy  Gruzełki  kanalizacji  tłocznej. 

Niestety  w  czasie  robót  okazało  się,  że  kanalizacja  spławna  jest  w  tak  złym  stanie 

technicznym,  że  postanowiono  wykonać  kanalizację  grawitacyjną  jezdni.   W  wyniku 

rozmów  z  Dyrektorem  Okręgu  Gazownictwa,  postanowiono  wiosną  przełożyć  część 

gazociągu. W związku z powyższym asfalt na ulicy Gruzełki nie zostanie położony przed 

zimą. Co do oświetlenia skrzyżowania został  ogłoszony przetarg - jeszcze w tym roku 

zostanie ono doświetlone. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław KOWOLIK poinformował,  że w sobotę na 

stadionie „GWAREK” odbędzie się prestiżowy mecz pomiędzy SK „Gwarek” Tarnowskie 

Góry a AKS „Niwka” Sosnowiec. Obie drużyny dotychczas nie straciły żadnego punktu. 

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji, Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Stanisław KOWOLIK słowami „Szczęść Boże” zamknął obrady XV sesji Rady Miejskiej 
w Tarnowskich Górach.

Sporządził: /-/ M. Solinger

Przewodniczący Rady Miejskiej 

   /-/ Stanisław KOWOLIK 
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